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Aba Beton Sahel

پنجهزاروهشتصدسفیرسلامتهمدرسهبخشمراقبت،نظارتوحمایتدرقرارگاههایعملیاتیطرحشهیدسلیمانیمشارکتمیکنند
گروه خبر // طرح محله به محله غربالگری کرونا بنام طرح ســردار شهید سلیمانی در هرمزگان 

آغاز شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســردار اباذر سالاری فرمانده ســپاه امام سجاد علیه السلام گفت: برای اجرای 
این طرح دو هزار و پانصد گروه ســفیران ســلامت در ۵۳۴ محله ی استان فعالیت می کنند.فرمانده سپاه امام 
ســجاد علیه السلام  افزود: پنج هزار و هشتصد سفیر سلامت هم در سه بخش مراقبت، نظارت و حمایت در 
قرارگاه های عملیاتی طرح شهید سلیمانی مشارکت می کنند. وی  بیان کرد: در این طرح اقشار بسیج و سفیران 

سلامت خانوار خدمات مراقبتی مانند تامین فعال داروی مورد نیاز، غربالگری شفاهی، جمع آوری کمک های 
مردمی، مشــخص کردن افراد در معرض خطر و نیازمند و آسیب دیده از بیماران مبتلا به کرونا اجرا می شود. 
سردارسالاری خاطرنشان کرد :کمک های مومنانه یکی از نکات برجسته اجرای طرح سردار سلیمانی به شمار 
می رود و خانواده هایی که از نظر اقتصادی ضعیف هستند و بیمار کرونایی دارند، با بسته های معیشتی و بهداشتی، 

طی دوران قرنطینه در منزل حمایت می شوند.
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مدیر مخابرات منطقه هرمزگان خبر داد

اینترنت پرسرعت به ۳۰ 
روستای رودان رسید

 موحدی نژاد در گفتگوی اختصاصی
 با روزنامه دریا  مطرح کرد

 تصفیه خانه، سرمنشا 
بوی تعفن در بندرعباس

 محدودیت تردد شبانه از ساعت
 2۱ تا ۴ صبح همچنان ادامه دارد

 مرگ و میر کمتر با اهدای پلاسما 

با کرونا، زمین نفسی تازه گرفت
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 ادامه ازتیتر یک// 
   فرمانده ســپاه امام سجاد علیه الســلام استان هرمزگان 
یادآورشــد:تیم های تشکیل شده با مراجعه خانه به خانه و 
گفت وگو با مردم، مبتلایان را شناسایی می کنند و شرایط و 
نحوه قرنطینه را به مردم آموزش می دهند. وی با اشــاره به 
اهداف طرح، بیان کرد: مدیریت و کنترل اپیدمی، قطع زنجیره 
انتقال و پوشــش حمایتی از گروه های در معرض خطر با 
راهبردهای تشدید نظارت بر پروتکل های بهداشتی و اعمال 

قانون از اهداف این طرح است.سرداراباذرسالاری تصریح 
کرد :در راستای اجرای منویات مقام معظم رهبری، دستورات 
فرماندهی کل سپاه و پیرو تفاهم نامه سازمان بسیج مستضعفین 
و وزارت بهداشت مقرر شده تا به منظور قطع زنجیره انتقال 
ویروس منحوس کرونا در کشور، طرح مشترکی به نام شهید 
بزرگوار حاج قاسم سلیمانی اجرا شود.با اجرای این طرح 
بیماران بســتری نیازمند در یک ماه ۳۰ درصد و در سه ماه 

۵۰ درصد در هرمزگان کاهش می یابد.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: گمرکات استان 
هرمزگان تمامی تســهیلات گمرکی از جمله ترخیص 
نسیه و درصدی را جهت آسان سازی فرآیند ترخیص 
محموله های لاســتیک به واردکنندگان این کالا ارائه 

می دهند.
   به گزارش خبرنگار دریا، دکتر فریدون همتی در تشــریح 
آخرین وضعیت ترخیص کالاها از گمرکات استان هرمزگان، 
عنوان کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از ۸۶ هزار تن 
لاستیک باری، سنگین و سایر لاستیک ها از گمرکات هرمزگان 

ترخیص شده اســت. وی بیان داشت: تعداد 92 هزار و ۳9۳ 
حلقه انواع لاستیک به وزن ســه هزار و ۶۵1 تن در جریان 
تشــریفات گمرکی قرار دارد که پــس از دریافت مجوزهای 
قانونــی در چند روز آینده از گمــرکات هرمزگان ترخیص 
می شود.اســتاندار هرمزگان افزود: گمرکات استان هرمزگان 
تمامی تســهیلات گمرکی از جمله ترخیص نسیه و درصدی 
را جهت آسان سازی فرآیند ترخیص محموله های لاستیک 
به واردکننــدگان این کالا ارائه می دهند.اســتاندار هرمزگان 
یادآورشد: بیش از یک میلیون و ۸۳۰ هزارتن کالای اساسی و 

غیراساسی مورد نیاز در تولید کشور از ابتدای مهرماه امسال تا 
21 آذرماه سال جاری از گمرکات استان ترخیص شده است 
و 211 هــزار و ۳72 تن از این کالاها درجریان تشــریفات 
گمرکی قرار دارد. وی گفت: همچنین در پی ســفر معاون اول 
رئیس جمهور به هرمزگان و مصوبه هیات دولت در خصوص 
ترخیص فوری کالاهای اساسی بدون کد رهگیری بانک، از 
اول مهرماه امسال تا 21 آذرماه سال جاری بیش از 7۴۸ هزار 
تن کالای اساسی از گمرکات ترخیص شده و 99 هزار و ۵۰۰ 

تن کالا در جریان تشریفات گمرکی است.

گروه خبر // با آغاز دور نهم فعالیت هیات نمایندگان 
و با تلاش های و پیگیری های  فراوان اتاق بازرگانی 
بندرعباس رتبه عملکردی شورای گفتگو دولت و 
بخش خصوصی اتاق در بین اتاق های کشور از 22 

به 13 تغییر یافت. 

  به گزارش خبرنگار دریا ، برگزاری جلســات منظم 
ماهیانه، اخذ مصوبات کشوری و استانی و پیگیری منظم 
مصوبات از جمله آیتم های تاثیرگذار در این رتبه عنوان 

شده است.
  حمایت بی دریغ مســوولان اســتان به ویژه استاندار 

استان هرمزگان و پیگیری های مسوولان اتاق به ویژه 
ریاســت اتاق سبب ساز حرکت این نهاد به سوی رشد 
شاخص ها شده اســت.حرکت اتاق از رتبه 22 به 1۳ 
آن هم تنها در مدت یک ســال  نشــان دهنده حرکت 
هدفمند اتاق به ســمت دســتیابی به اهداف  و جایگاه 
واقعی خود اســت و این در حالی است که کرسی ثابت 
اتاق در جلســات مهم اقتصادی استان همچنان سبب 
ســاز تصمیمات و مصوبات کلیدی برای بهبود وضعیت 
اقتصادی اســتان می شود و بدون شــک این مهم جز 
 بــا تلاش های شــبانه روزی مســوولان اتاق محقق 

نمی گشت.

فرمانده سپاه امام سجاد علیه السلام هرمزگان خبر داد 

  فعالیت 25۰۰گروه سلامت در طرح شهید سلیمانی  در 5۳4 محله 

استاندار هرمزگان خبر داد

ارائهتسهیلاتگمرکیبرایترخیصمحمولههایلاستیکبهواردکنندگان

در دوره نهم فعالیت هیات نمایندگان محقق شد 

کسب رتبه سیزدهم استانی اتاق بازرگانی بندرعباس  
در عملکرد شورای گفتگو دولت و بخش خصوصی

ادامه در همین صفحه
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خبــر اختصاصــی  // مدیــر تعاون 
خریــد  از  هرمــزگان  روســتایی 
 حمایتی بادمجان برای نخســتین بار 

در هرمزگان در روزهای آینده خبرداد.
   به گزاش خبرنگار دریا ؛ سیروس اسدپور 
گفت: به احتمــال زیاد تا پایان هفته خرید 
حمایتی بادمجان با قیمت مصوب سازمان 
مرکزی تعاون روستایی از کشاورزان استان 
آغاز می شود.اسدپور اظهار داشت : هفته 
گذشــته 2۰۰تن بادمجــان دلمه به قیمت 
کیلویی ۵۰۰تومان و بادمجان قلمی کیلویی 
۸۰۰ تومان بصورت توافقی از کشــاورزان 
خریداری شده است.مدیر تعاون روستایی 
هرمزگان با بیان اینکه امسال 9۰۰۰ هکتار  

در استان سطح زیرکشت بادمجان رفته است 
و  بیشــتر از الگوی کشت، بادمجان کاشته 
شده است؛ اظهار داشــت : به دلیل قیمت 
مناسب بادمجان در ســال گذشته، امسال 
نیز کشــاورزان به میزان زیــادی و حتی 
 بیشــتر از الگوی کشــت، این محصول را 
کاشــته اند. وی رشد مطلوب این محصول 
بدلیل شرایط اقلیمی در سال جاری تا این 
موقع سال که بادمجان برداشت می شود را 
در برداشت به میزان بیشتر این محصول موثر 
 دانست و گفت : از آن طرف بدلیل شرایط 
کرونایی بین ۳۰تــا ۴۰ درصد از مصرف 
رســتوران ها، خوابگاه ها، رستوران های 
ســنتی و... که مصرف بادمجان داشــتند 
کاسته شده است.  اسدپور گرانی روغن را 
در کاهش مصرف بادمجان در سبد غذایی 
مردم و صنایع تبدیلی و کارخانجات موثر 
دانست و افزود: در شرایط فعلی، صادرات 
این محصول در حد صفر است و از طرفی 
هم بادمجان در لیست ممنوعه محصولات 
کشــاورزی صادراتی ســازمان توســعه 
تجارت ایران است که رایزنی جهت حذف 
بادمجان از این لیســت آغاز شــده است.

مدیر تعاون روســتایی هرمزگان افزایش 
بیش از 1۰۰درصــدی کرایه حمل ونقل 
و نرفتن کامیون ها به برخی از اســتان ها 
مانند اردبیل، گلســتان، ارومیــه و... را در 
قیمت بادمجان اثرگذار دانســت.وی گفت: 
در اســتان هرمزگان میزان تولید محصول 
گوجه و بادمجان یکســان است، درحالی 
میزان مصرف بادمجان بسیار کمتر از گوجه 
فرنگی است و میزان تولید بادمجان در استان  
۴7۰هزار تن  اســت. وی با تشــریح نظر 
کارشناسی در این حوزه گفت: از یک طرف 
بایستی انجمن، کنسرسیوم و... توسط فعالان 
بخش کشاورزی تشکیل شود تا در قیمت 
گذاری از مزرعه تا میــدان میوه وتره بار 
تصمیم گیر باشند و واسطه ها حذف شده و 
کشاورز متضرر نشود و همچنین کشاورزان 
براساس پروانه نظام صنفی کشاورزی و مهر 
و فاکتور محصولشــان را با قیمت مصوب 
بفروشد و در میادین، میوه وتره بار با فاکتور 
کشاورز وارد شود ودر میدان هم براساس 
سود مصوب توسط غرفه داران عرضه شود 
تا قیمت ها نظامند شــود.وی افزود: البته 
نیاز اســت در این حوزه توسط نمایندگان 

مجلس قوانینی مصوب شود و تعزیرات با 
متخلفان برخورد نماید تا سود کشاورزی به 
جای جیب کشاورز، به جیب دلالان نرود.
اسدپور گفت: از طرفی دیگر بایستی میزان 
مصرف میوه وتره بار در  اتحادیه های میوه 
و تره بار در تمامی مناطق در طول ســال 
مشخص شده و میزان صادرات هم توسط 
اتاق بازرگانی اعلام شــود و سهم استفاده 
صنایع تبدیلی و کارخانجات مشخص شده 
و الگوی کشت بر همین محاسبات طراحی 
واجرا شود تا با کمبود و اشباع محصول و 
متضرر شدن کشاورز و یا گرانی محصول 
 مواجه نشویم.مدیر تعاون روستایی هرمزگان
  بــر اســتفاده از یافتــه هــای علمی و 
پایان نامه های دانشــجویی و... در حوزه 
کشــاورزی و مزرعه تاکید کــرد وافزود: 
متاســفانه این خلاء در حال حاضر وجود 
 دارد.وی بــر ورود افــراد متخصــص در 
حوزه های مختلف کشاورزی نیز تاکید کرد 
وگفت: متاسفانه گاهی افرادی بدون تخصص 
در این بخش وارد می شوندو آسیب هایی را 
به همراه داشته و هدررفت ثروت ملی را هم 

به دنبال دارد.

مدیر تعاون روستایی هرمزگان خبرداد 

خریدحمایتیبادمجانازکشاورزاندرروزهایآینده

پیام قدردانی اتاق بازرگانی بندرعباس از حمایت های استاندار معزز استان هرمزگان
جناب آقای دکتر همتی استاندار  معزز  استان هرمزگان، تحرک اتاق بازرگانی در 
کمتر از یکسال و ارتقاء جایگاه آن از پله ۲۲ به رتبه ۱۳ در بین اتاق های بازرگانی 
کشور حاصل تدبیر و درایت حضرتعالی در مدیریت صحیح شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی است. بدون  شک توجه و حمایت شما از بخش خصوصی در 
ادامه راه می تواند اتاق بازرگانی بندرعباس را در ادامه مسیر به جایگاه بالاتری 
 ارتقــا ء دهد. بر خود لازم می دانیم به نمایندگی از جامعه اقتصادی اســتان از 
حمایت های بی دریغ حضرتعالی و اعضای این شورا قدردانی ویژه نماییم.       

  اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی  بندرعباس

صفحه 1 را بخوانید

خرید حمایتی بادمجان 
از کشاورزان در روزهای آینده 

گروه خبر // مدیر کل امور مالیاتی استان هرمزگان گفت: 
قانون مالیات بر ارزش افزوده متوقف نشــده و همچنان 

لازم الاجراست .
  بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ شــاکررضا مریدی مدیر کل 
امور مالیاتی اســتان هرمــزگان با بیان اینکــه از محل این 
قانون تا پایان ســال جاری درآمدهای مالیاتی برای دولت و 
شــهرداریها پیش بینی شده است، اظهار داشت: قانون مالیات 
بر ارزش افزوده مصوب 1۳۸7 در تاریخ 27 آبان ماه ســال 
جــاری تا زمان تصویب و لازم الاجرا شــدن لایحه اصلاح 

و دائمی شــدن این قانون، توسط مجلس شورای اسلامی به 
مدت یک ســال تمدید شده اســت .وی تاکید کرد: مودیان 
مشــمول نظام مالیات بر ارزش افزوده همچون ســال های 
گذشــته و بدون وقفه مکلف به مطالبــه و وصول مالیات بر 
ارزش افــزوده از خریــداران کالا و خدمــات خواهند بود 
 که در پایان هر دوره مالیاتی می بایســت با شــرایط مقرر به 
حســاب های تعیین شــده واریز نمایند .مریــدی در پایان 
خاطرنشــان کرد: بمنظور اجتناب از تحمل بار مالی و تعلق 

جرائم به مودیان، قانون مذکور باید به طور کامل اجرا شود. 

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان:

قانون مالیات بر ارزش افزوده متوقف نشده و کماکان لازم الاجراست



فرماندار بندرعباس:
محدودیت تردد شبانه 

از ساعت ۲۱ تا ۴ صبح همچنان ادامه دارد
  گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: همچنان لازم است که همگی با 
طرح محدودیت کرونایی همکاری و پروتکل های بهداشتی را رعایت نمایند. 
به گزارش خبرنگار دریا ، جلسه ستاد مدیریت بیماری کرونا شهرستان به 
ریاســت » عزیزاله کناری « فرماندار در محل سالن کنفرانس فرمانداری 
تشکیل شــد.فرماندار بندرعباس در این جلسه ضمن تبریک کسب رتبه 
 برتری کنترل و مدیریت بیماری کرونا در سطح ملی به هم استانی ها و هم 
شهرستانی های عزیز، این توفیق را نتیجه همراهی و همکاری خوب مردم 
عزیز و کسبه شریف، راهبری خوب استاندار محترم، اقدامات خوب عوامل 
اجرایی شامل تیم های بازرسی مردم پایه، هلال احمر، شهرداری، راهداری، 
سپاه، سازمان صمت، انتظامی، پلیس راه و راهور و کادر بهداشت و درمان 
دانستند و با تاکید گفت: حفظ این جایگاه بسیار مهم   و سخت تر است که 
امید داریم با همدلی موجود در سطح شهرستان این مهم هم محقق گردد.وی 
در ادامه گفت: برابر ارزیابی مرکز بهداشت، دفاتر پیشخوان ، پلیس + 1۰ و 
جایگاه عرضه سوخت کمترین رعایت پروتکل های بهداشتی را داشته اند که 
ضمن ارسال تذکر کتبی به این مراکز، انتظار اصلاح و ارتقاء در ارزیابی های 
بعدی را داریم. و کلیه اماکن صنفی که فاقد مجور هستند باید نسبت به اخذ 
پروانه فعالیت خود اقدام نمایند در غیر این صورت تعطیل خواهد شد. نماینده 
عالی دولت در شهرستان بیان داشت: شهرداری ظرف هفته جاری نسبت به 
ساماندهی فعالیت عرضه کنندگان حیوانات و پرندگان در کوچه کارگزاری 
بندرعباس با تعریف محلی در بیرون شهر برای این منظور اقدام نماید و در 
صورت لزوم، انتظامی و بهداشــت نیز همکاری خواهند نمود و با توجه به 
شرایط آب و هوایی و حضور همراه با رعایت پروتکل های بهداشتی مردم 
در ســواحل و بوستان ها، گندزدایی صندلی ها و اماکن ساحل بطور روزانه 
انجام شود.این مقام مسئول عنوان کرد: اجرای طرح شهید حاج قاسم سلیمانی 
همچنان با همت بسیج و مرکزبهداشت و داوطلبان ذیربط به شیوه محله ای و 
خانواده محور در سطح مناطق مختلف شهرستان در حال انجام است.عزیزاله 
کناری در پایان تصریح کرد: محدودیت تردد شبانه از ساعت 21 تا ۴ صبح 
همچنان ادامه دارد و اصناف و صنعت، معدن و تجارت نیز بازدید های خود 

را از کسبه شهرستان بطور مکرر داشته باشند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان تاکید کرد
لزوم تسریع در روند لایروبی خورهای بندرعباس 

  گروه خبر // مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان بر لزوم آمادگی 
مقابله با ســیل احتمالی در بارندگی ها تاکید کرد و گفت: برای پیشگیری 
 از آبگرفتگی ســطح شهر، خورهای سطح شــهر بندرعباس باید پیش از 
 بارندگی ها پاکســازی و لایروبی شــود. به گزارش خبرنگار دریا ، مهرداد 
حسن زاده در بازدید از خورهای شهر بندرعباس که با حضور مدیر بحران 
و پدافند غیرعامل و معاونین خدمات شــهری مناطق ســه گانه شهرداری 
بندرعباس انجام شــد، عنوان کرد: با توجه به گزارش هواشناسی استان در 
هشتمین جلسه پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران 
اســتان مبنی بر پیش بینی بارندگی در ماه های پایانی سال و لزوم آمادگی 
دستگاه های اجرایی مرتبط جهت مقابله و کاهش مخاطرات سیل، لذا پاکسازی 
و لایروبی خورهای شــهر بندرعباس می بایست در اسرع وقت انجام شود. 
وی ادامه داد: روان ســازی جریان آب های ســطحی و عدم وجود مشکل 
برای شــهروندان در بارندگی های آتی باید در اولویت کاری شهرداری قرار 
گیرد. مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان افزود: بر اساس تجربیات 
سال های گذشته ساماندهی خورهای سنگ کن، شیلات، بلوار امام حسین، 
سهند و گورسوزان و سایر خورهای دارای تجمع بافت مسکونی در اولویت 

بالاتری قرار دارند که می بایست در پاکسازی و لایروبی آنها تسریع گردد.

خبر

خبری
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29 ربیع الثانی 1442
سال نوزدهم شماره 3489

    
سرمقاله

  در حالیکه بیش از ســه ماه از سال تحصیلی می گذرد، 
هنوز بسیاری از دانش آموزان شهری و روستایی از تحصیل 
مجازی بدلیل نداشتن تبلت، گوشی و.... و فقر خانواده ها در 
 تأمین این وســایل گران قیمت در کشور و استان محرومند.
خانواده هایی را می شناسیم که پدرومادر هم گوشی مناسبی 
ندارند که بتوانند از فضای مجازی آن برای ارتباط با مدرسه 
استفاده کنند و برخی از دانش آموزان هم به همین دلیل عملا 
ارتباط شان با درس و مدرســه قطع شده است.در استانی 
مانند هرمزگان که قطب اقتصاد کشور و بندرعباس پایتخت 
تجارت ایران لقب گرفته اســت و انتظــار می رفت صنایع 
استان در این حوزه مشارکت گســترده ای داشته باشند تا 
دانش آموزان از تحصیل بازنمانند، اما متاســفانه این اتفاق 
نیفتاد. در حال حاضر برخــی از دانش آموزان نمی توانند 
درس بخواننــد و برخی از خانواده ها را می شناســیم که 
حتی ســه وعده غذایی را هم در برنامه ندارند و نمی توانند 
شام وصبحانه بخورند و گاهی در طول روز فقط چند عدد 
خرما و... می خورنــد وبطور حتم اینگونه خانواده ها توان 
خرید تبلت، گوشی تلفن همراه چند میلیونی و... را ندارند و 
تحصیل فرزندان شان هم فدای فقر و نداری شان می شود. 
دولت که بطور کلی اینگونه دانش آموزان را رها کرده است. 
نهادهای حمایتی هم حمایت لازم و کافی را نداشــتند ویا 
نتوانستند داشته باشند. برخی از خیرین تا حدودی مشارکت 
کردند و پویش هایی به راه افتاد، اما همچنان بســیاری از 
دانش آموزان از داشــتن تبلت محرومنــد.  حداقل انتظار 
 این بود که صنایع وبنگاه های اقتصادی اســتان مشــارکت 
گســترده ای را در این حوزه داشته باشند. متاسفانه برخی 
از این صنایع اقتصادی حتی حاضر نیســتند مالیات شان را 
در استان بپردازند و حساب های بانکی ودفتر مرکزی شان 
در تهران است وفقط ســرمایه و پول استان را می مکند و 
 بطور حتم نمی توان انتظار داشــت این صنایع برای مردم و
دانش آموزان اســتان اثرگذاری مثبتی داشــته باشند ودل 
بسوزانند وجز رنج و سختی برای هرمزگان نشینان عایدی 
ندارند. آنها با خرید ورهن واجاره املاک با قیمت های بالا در 
افزایش قیمت ملک واجاره بها در بندرعباس بی تاثیر نیستند. 
 آنها دود وآلودگی وترافیک و... را برای اســتان به ارمغان 
آورده اند و جوانان استان حتی در اشتغال صنایع هم چندان 
سهیم نیستند. آیا بایستی به بهانه کرونا و گرانی و فقر ونداری 
برخی خانواده های شهری و روستایی استان، دانش آموزان 
تاوانــش را با بازماندگی از تحصیل و ترک تحصیل دهند و 
دولت وصنایع هم کک شان نگزد؟  در این حوزه انتظار می 
رود استاندار هرمزگان به عنوان نماینده عالی دولت در استان 
تدبیری بیندیشد تا هیچ دانش آموزی بدلیل عدم توان مالی 

در خرید تبلت و... از تحصیل بازنماند.
  علی زارعی

بازماندگی از تحصیل مجازی

 گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: ۷2۶ هزار 
و 2۰۸ تن کالای اساسی از ابتدای مهرماه تا 1۸ 
آذرماه جاری از بندرشهید رجایی ترخیص شد. 

  فریدون همتی درتشریح آخرین وضعیت ترخیص 
کالاهای اساسی از بنادر اســتان افزود: این کالاها 
شــامل گوشــت، برنج، انواع روغن هــا، دانه های 
پروتئینــی، ذرت، گنــدم، دارو، کود، قند وشــکر، 
لاستیک، خمیرکاغذ، چای، کاغذ، سموم تکنیکال، 
ماشین آلات تولید کننده کالاهای اساسی و حبوبات 
اســت.وی بیان داشــت :2۵۰ هــزارو 212 تن از 
انواع کالاهای اساســی یادشده بر اساس اظهارنامه 
واردکننــدگان در مرحله تشــریفات گمرکی برای 
ترخیص و ارسال به بازارهای داخلی است.استاندار 
هرمزگان اظهارداشــت: در حدود هشت ماه گذشته 
۳۴ فروند کشــتی در مقیاس هــای گوناگون حامل 

کالای اساسی وغیراساسی وارد لنگرگاه بندر شهید 
رجایی شد.همتی ادامه داد: درحال حاضر موجودی 
کالاهای اساسی ذخیره مصرف کشوری در انبارها و 
مخازن یکــی از مناطق و انبارهای هرمزگان حدود 
7۰۰ هزار تن شــامل 21۴ هزار و ۴۰۰ تن روغن، 
11۵ هزار تن کنجاله ســویا )۵۰ هزار تن موجود و 
۶۵ هزار تن درحال ورود به کشــتی(، ۸۰ هزار تن 
ذرت )ســه هزار تن ذرت موجــود و 77 هزار تن 
درحال ورود به کشتی( و دیگر کالاها می باشد.وی 
ابرازداشــت: بدنبال مصوبه جدید و حذف برخی از 
 فرآیندهای دست و پاگیر، روند ترخیص کالاها در 
بندر شهید رجایی شتاب گرفت.در ماه های اخیر رسوب 
 کالاهای اساســی در گمرکات کشور به ویژه گمرک 
شهید رجایی بندرعباس موجی از مشکلات و گرانی 
را برای مردم و تولیدکنندگان ایجاد کرد که این موضوع 

با ورود به موقع مسوولان و تسریع در ترخیص کالاها 
تا حدودی حل شده است و همگان امیدوار به کاهش 
قیمت ها در بازار هستند.عمده کالاهای رسوب شده 
شامل روغن، برنج، اقلام بهداشتی و تجهیزات سلامت 
محور ، مواد اولیه مورد نیاز واحدهای صنعتی و برخی 
کالاهای فسادپذیر بود که پیگیری مسوولان دولتی 
و قضایی و رفع ســریع مشکلات ترخیص، موجب 
 شــده که حرکت خوبی برای رونق تولید و آرامش 
 قیمت ها در بازار ایجاد شــود که در صورت تداوم 
می تواند ثبات نسبی در قیمت ها ایجاد و بازار متعادل 
گردد.اهمیت تخلیه کالاهای انباشت شده در بنادر و 
گمــرکات هرمزگان به اندازه ای مهم بود که در ۳ ماه 
اخیر معاون اول رییس جمهوری و نمایندگان مجلس 
با همین رویکرد به این استان سفر کرده تا راهکاری 
برای سرعت بخشی به این امور داشته باشند و کالاها 

بویژه مواد اولیه هرچه زودتر از بندرشــهید رجایی 
خــارج و در چرخه تولید و فــرآوری قرار گیرد.

معاون اول رئیس جمهوری مهرماه امسال در سفر به 
هرمزگان با بیان اینکه دولت 2 موضوع را به عنوان 
خط قرمز تلقی می کند، اظهارداشت: از یک سو نباید 
موضوعی را بر بانک مرکزی و نظام ارزی کشــور 
تحمیل کنیم و از ســوی دیگر باید کالاهای اساسی 
مورد نیاز مردم و مواد اولیه کارخانه ها و واحدهای 
تولیدی در اختیار مردم قرار گیرد.اسحاق جهانگیری 
تاکید کرد: هیچ کس حق ندارد از ترخیص کالاهای 
مانــده در گمرک جلوگیری کنــد و کالاها باید در 
کم ترین زمان ترخیص شود و مواد خام کارخانجات 
نیز سریع تر در اختیار آن ها قرار بگیرد.رزم حسینی ، 
وزیر صنعت ، معدن و تجارت نیز در سفری که اواخر 
آبان ماه به هرمزگان داشت، ابراز امیدواری کرد که با 
ترخیص کالاهای اساســی و ورود مواد اولیه، ضمن 
تاثیر بر روی قیمت ها، فراوانی کالا را در بازار خواهیم 
داشت.به گزارش ایرنا ؛ به گفته وی، به دنبال تعامل 
 بانک مرکزی، رســوب کالاها کاهش یافته و تامین 

مواد اولیه و کالاهای اساسی تسهیل خواهد شد.

فولاد  مدیرعامــل   // خبــر  گروه   
هرمزگان اعلام کرد که میزان درآمد 
و تناژ فروش این شــرکت از ابتدای 
سال جاری تا کنون حدود ۶۷ درصد 

افزایش یافته است. 
  فــرزاد ارزانی به رســانه ها اعلام کرد: 
همچنیــن به لحاظ تناژ در هشــت ماهه 
محصولات  درصــد  ســال جاری، ۳۵ 
فولاد هرمــزگان در بازارهای صادرات و 
۶۵ درصد در بازارهای داخلی به فروش 
رفته اســت.به گفته وی، فولاد هرمزگان 
در بخش احیا مســتقیم ۵ درصد افزایش 
تولید داشته است و در واحد فولادسازی 
و ریخته گــری مداوم نیز پیشــرفت های 
خوبی حاصل شده است.مدیرعامل فولاد 
هرمزگان ابرازداشت: طبق بخشنامه وزارت 

صنعت، معدن و تجارت، فولاد هرمزگان 
در بورس حضوری فعال دارد اما اولویت 
نخســت ما تأمین نیازهای داخلی است.
ارزانی در خصوص طرح های توسعه فولاد 
هرمزگان نیز گفت: در سال آینده تعدادی 
طرح های توسعه ای تعریف کرده ایم و قرار 
است این طرح ها به مرحله اجرایی برسد و 
تعدادی طرح توسعه ای نیز تا پایان امسال 
تعریف شــده که به مرور اســناد مناقصه 
آن منتشــر خواهد شد.وی گفت: یکی از 
مهم ترین طرح های سال آینده این شرکت، 
تولید ورق عریض است که با گروه فولاد 
مبارکــه انجام و در نیمه اول ســال آینده 
کارهای اجرایی آن شروع خواهد شد.به 
گفته مدیرعامل فولاد هرمزگان، با حمایت 

فولاد مبارکه ظرفیت تولید فولاد هرمزگان 
از 1.۵ میلیــون تن بــه 2 میلیون تن در 
زیر ســقف می رسد، لذا در سال آینده هم 
افزایش تولید ادامه پیدا می یابد.ارزانی پیش 
بینی کرد با انجام این طرح های توسعه ای 
تا پایان سال فولاد هرمزگان 1۵۰ هزار تن 
افزایش تولید داشته باشد.فولاد هرمزگان 
دومین کارخانه بزرگ تولید فولاد بعد از 
انقلاب، در کنار خلیج فارس در زمینی به 
مساحت 9۵ هکتار در 1۳ کیلومتری غرب 
شهر بندرعباس و در منطقه ویژه اقتصادی 
صنایع معدنــی و فلزی خلیج فارس واقع 
شده اســت.فولادهای تولیدی در شرکت 
فولاد هرمزگان بیشــتر فولادهای کربنی 
برای کاربرد رول و ورق به صورت نورد 

گرم و سرد است. به گزارش ایرنا ؛ شرکت 
فولاد هرمزگان دارای ظرفیت اسمی 1.۵ 
میلیون تن تختال )اسلب( به ضخامت 2۰۰ 

و 2۵۰ میلی متــر، عرض 9۰۰ تا 2۰۰۰ 
میلی متر و طول ۶۰۰۰ تا 12۰۰۰ میلی 

متر است.

افزایش67درصدیدرآمدفولادهرمزگاندرسالجاری

 استاندار هرمزگان خبر داد 

ترخیص 726هزار تن کالای اساسی از بندرشهید رجایی

گروه خبــر // مدیر منطقه شــش 
عملیات از اجــراي بیش از یک هزار 
پیگراني هوشــمند  کیلومتر  و ۶۰۰ 
و تمیزکننده خطــوط لوله با هدف 
ارزیابي ســلامت خط لولــه و رفع 
آلودگي داخل لوله در هشــت ماهه 

نخست سال 1399 خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، علیرضا عربلو، 
مدیر منطقه با اعلام این خبر گفت: جهت 

تاب آوري شبکه خطوط لوله انتقال گاز 
و پایش مستمر سلامت و ایمني خط لوله، 
اجراي پیگراني هوشمند و تمیز کننده خط 
در برنامه نت سالیانه منطقه قرار گرفت.

عربلو ادامه داد: عملیات پیگراني هوشمند 
در ۵ مرحله و در مجموع ۴9۰ کیلومتر 
بر روي خط لوله هفتم سراســري انجام 
شــد و همچنین پیگراني تمیز کننده نیز 
 بطول یک هزار و 2۰۰ کیلومتر بر روي 

خط هاي ۳۰ اینج غرب بندرعباس، 2۴ 
اینچ سرخون/ رفسنجان، ۳۶ اینچ زاهدان، 
۳۰ اینچ کرمان و خط هفتم سراسري با 
موفقیت انجام و به پایان رسید.وي هدف 
از عملیات پیگراني هوشمند را ارزیابي 
وضعیت سلامت خط به لحاظ خوردگي 
و آســیب هاي مکانیکي عنــوان کرد و 
افزود: پیگراني تمیز کننده نیز جهت رفع 
آلودگي هاي خط، رسوبات داخل خط 

و کنترل خوردگي است تا انتقال پاک گاز 
به مصارف صنعتي و خانگي انجام شود.

مدیرمنطقه از تلاش و زحمات کارکنان 
مراکز بهره برداري خطوط لوله سرخون، 
ســیرجان، کرمان و ایرانشهر و همچنین 
دیگر واحدهاي مرتبط بــا عملیات از 
جمله واحدهاي امورHSE و پدافند غیر 
عامل، امور بازرسي فني ، دیسپچینگ و 
خدمات رفاهي و .... تقدیر و تشکر کرد. 

انجام 16۰۰کیلومتر پیگراني خط لوله در منطقه شش عملیات انتقال گاز
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مفقودی 

از ماست که بر ماست، شعارِ خودمان بود

از ماست که بر ماست، شعارِ خودمان بود

آن دزدِ پدرسوخته یار خودمان بود!

دادیم به او قدرت و تویِ سرمان زد

این میوه ی ممنوعه ویارِ خودمان بود!

گفتند خَرَش می رود ایشان همه جا خوب

معلوم شد اما که سوار خودمان بود!

می گفت درآرَم پدر فقر ولی حیف

چیزی که درآورد دَمارِ خودمان بود!

سهم همه را خورد ولی سیر نمی شد

بی وقفه سر سفره کنار خودمان بود!

چون این کَنِه پرورده ی دست خودمان است

هر فحش که دادیم نثار خودمان بود!

تقصیر کسی نیست اگر ماستِمان ریخت

ظرفی که ترََک داشت تغار خودمان بود

راهی که از آن دزد به کاشانه ی ما زد

در اصل همان راهِ فرار خودمان بود!

گفتند به دشمن بد و بیراه بگویید

دشمن ولی از ایل و تبار خودمان بود!

از ماست که بر ماست که بر ماست که بر ماست

از ماست که بر ماست شعار خودمان بود..

  شروین سلیمانی 

مَردم به شادی و من در بلای قرض

مَردم به شادی و من در بلای قرض

هر یک به کار و باری و من،مبتلای قرض

فرض خدا و خلایق به گردنم

آیا ادای فرض کنم یا ادای قرض؟

خرجم فزون ز غایت و قرضم برون ز حد

فکر از برای خرج کنم یا برای قرض؟

از هیچ خط نتابم غیر از سجل دین

وز هیچ کس ننالم،غیر از گوای قرض

در شهر قرض دارم و اندر محله قرض

در کوچه قرض دارم و اندر سرای قرض

از صبح تا به شام در اندیشه مانده ام

تا خود کجا بیابم،ناگه رجای قرض؟

 مردم ز قرض گریزان و من ز صدق

خواهم پس از نماز و دعا از خدای قرض

 عرضم چو آبروی گدایان به باد رفت

از بس که خواستم ز در هر گدای،قرض

گر خواجه تربیت نکند نزد پادشاه

مسکین "عبید"چون کند آخر دوای قرض؟

 خواجه علاء  دولت و دین آن که جز کفش

هرگز کسی ندید به گیتی،سزای قرض

  عبید زاکانی 

طنز

بعد از شــیوع ویروس کرونــا در جهان 
پزشکان، داروسازان، دانشمندان و سایر افراد 
به دنبال راهی برای مهار این ویروس هستند 
و تا کنون مطالعات و پژوهش های فراوانی 
در این خصوص صورت گرفته است.یکی 
از نتایجی که از این مطالعات به دست آمده 
این است که می توان از پلاسمای افرادی که 
بــه کووید 19 مبتلا بوده و بهبود پیدا کرده 
اند و این ســلاح در بدن آن ها موثر واقع 
شده اســت، در درمان کرونا استفاده کرد و 
به کمک سیستم ایمنی بیمار رفت.تنها روش 
قابــل اعتماد و در دســترس برای درمان 
بیماران کووید 19 استفاده از پلاسمای خون 
بیماران بهبود یافته از کرونا و تزریق آن به 
افراد مبتلاست. پلاسمای بهبودیافتگان کرونا 
به دلیل وجود پادتن ضــد ویروس برای 
نجات بیماران مفید اســت. بهترین زمان 
بهبودیافتگان حداقل  اهدای پلاسما  برای 
1۴ و ترجیحــا 2۸ روز بعــد از بهبودی 
اســت تا در این فاصله زمانی مطمئن  شد 
که آن ها دیگر ناقل نیستند و میتوانند بدون 
هیــچ دغدغه ای آن ها را بــه مراکز اهداء 
فراخوان داد. اقدامــات لازم برای اهدای 
پلاسمای بهبود یافتگان ویروس کرونا در 

پایگاه های انتقال خون از اوایل اردیبهشت 
 امسال آغاز شد و قبل ازآن هم این اقدام در 
بیمارســتان ها انجام می شــد.بر اساس 
استانداردهای جهانی بهبودیافتگان کرونا، 
یک ماه بعد از بهبودی و با توجه به شرایط 
بالینی بیمار، می توانند خون یا پلاســمای 
خود را اهدا کنند. توصیه این اســت که به 
فاصله یک ماه بعــد از اولین اهدا نیز اهدا 
کنندگان میتوانند، دوباره پلاسما اهدا کنند و 
حداقل تا ۳ ماه بعد از بهبودی بیمار مبتلا به 
کرونا، اهداء پلاســما را ادامه دهند چرا که 
بعد ازگذشت این زمان سطح پادتن کاهش 
خواهد یافت.تخمین زده می شــود که از 
 حدود 1۰ تــا 2۰ درصد از بهبود یافتگان 
می توان پلاســما گرفت اما متاسفانه افراد 
بهبود یافته که برای اهدای پلاسما مراجعه 
می کنند خیلی کمتر از این آمار هستند. برخی 
مبتلایان بهبود یافتــه کووید19 نیز دارای 
فشــار خون، دیابت یا برخی علایم دیگر 
هستند و شــرایط اهدای پلاسما را ندارند، 
شرایط اهدای پلاسما مانند شرایط اهدای 
خون اســت. بهبودیافتگان کرونا به شرط 
داشتن شرایط لازم )همانند شرایط اهدای 
خون( و نیز گذشت2۸ از بهبودی می توانند 

به مراکز انتقال خون سراسر کشور مراجعه 
کنند. از آنها ۵۰۰ ســی سی پلاسما گرفته 
می شود، پلاسمای اهدایی آنها فریز و بعد از 
غربالگری و تست سلامت ذخیره می شود 
و به مراکز درمانی که درخواست کننده این 
پلاسما برای درمان بیماران مبتلا به ویروس 
کرونا باشند ارســال می شود و در اختیار 
آنها قرار می گیرد. اگر عزم جدی در بهبود 
یافته ها به وجود بیاید و پلاسما برای تزریق 
به بیماران در همه بیمارستان ها وجود داشته 
باشد، آمار مرگ و میر کاهش پیدا می کند.
در پلاسما درمانی، مهم ترین عامل در توقف 
پیشرفت بیماری، زمان تزریق پلاسما است. 
اگر این ماده در مرحله شروع تکثیر ویروس 
به بدن بیمار تزریق شود هم انتشار ویروس 
در بدن کمتر و یا متوقف می شود، هم طول 
دوره بستری بیماران در بیمارستان ها  کوتاه 
می شــود. با تزریق پلاسما روند بهبودی  
سرعت بیشــتری می گیرد و زمان بستری  
ممکن است از ســه هفته به چهار یا پنج 
 روز برسد. در این صورت مرگ و میر کمتر 
می شــود، تعداد پذیرش و تعداد ترخیص 
بیماران در بیمارستان ها برابر و فشار کمتری 

بر کادر درمان وارد می شود.
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کاریکاتور یلدا

  

آیا کرونا به  راســتی به نفع طبیعت تمام شده است؟ از پنجره خانه 
به بیرون نگاه کنید، اگر آســمان آبی است، اگر به راحتی می توان 
کــوه ها را دید اگر هوایی که تنفس می کنید پاک و تمیز اســت 
جواب سئوال را گرفته اید. یکی از مهمترین مشکلاتی که امروزه 
بشــر با آن روبه رو می باشد، آلودگی هوا است و به دلیل افزایش 
بی رویه فعالیت های صنعتی، مصرف سوخت های فسیلی و تراکم 
جمعیت در برخی از شهر ها روزبه روز شدیدتر می شود. آلودگی 
هوا تهدیدی جدی، مستمر و فراگیر علیه سلامت موجودات زنده 
و محیط زیست اســت که علاوه بر مشکلات زیست محیطی و 
به خطر انداختن ســلامت انسان ها و سایر موجودات زنده، دارای 
تبعات ســوء اقتصادی و اجتماعی نیز است که به صورت آرام و 
تدریجی و گاهی غیرقابل جبران نمایان می شود در جهان سالیانه 
۳ میلیون نفر در اثر آلودگی هوا جان خود را از دســت میدهند 
که 9۰ درصد آنان در کشور های توسعه یافته هستند. کودکان کم 
 ســن و سال و سالمندان بیشــتر از دیگران از آلودگی هوا آسیب 
می بینند.اما به نظر می رسد چندی است که از میزان آن کم شده و 
به شدت گذشته نیست و تا حدودی می توان این کاهش آلودگی را 
و تمیزی هوا را به ویروس کرونا ربط داد.درست است که ویروس 
کرونا، خســارت های زیادی را به دنیــا تحمیل کرد از جمله از  
دســت دادن عزیزان و هم بستگان مان، خسارت های اقتصادی 
و از بین رفتن شغل هایی که مشکلات اقتصادی برای مردم به بار 
آورد امــا عامل خیلی از اتفاقات دیگر بود مانند کاهش ترافیک، 
کاهش مصرف از وسایل نقلیه شخصی و به دنبال این دو کاهش 
آلودگــی هوا از طرفی دیگر نیز مردم در خانه مانده اند و تعدی به 
محیط زیســت کمتر شده است . مخصوصا در چند هفته ی اخیر 
که محدودیت های تردد و جدید اعمال شد، حضور ماشین ها در 

خیابان ها  کمتر از پیش شــده است.همچنین شبکه جهانی حفظ 
محیط زیســت اعلام کرده بود که در اثر آسیبی که به لایه اوزون 
وارد شــده بود، 7۰۰ گونه گیاهی و جانوری که پیش بینی شــده 
بود امســال نابود شوند، در امان خواهند بود.این ویروس بر روی 
 تفکر انسان ها تغییر زیادی ایجاد کرده و اتفاق هایی که شاید در 
ســال های گذشــته امکان حذف آن نبود اکنون به راحتی از بین 
 رفته اســت یا روش اســتفاده آن فرق کرده، افق جدیدی برای 
انسان ها بازشده و روش های نوین جایگزین روش های گذشته 
شــده و همین موضوع باعث شد تا به زمین نیز فرصت داده شود 
تا  نفســی تازه کند، اکنون روزانه ده ها هزار پرواز لغو می شــود، 
ســوخت فسیلی کمتر مصرف می شــود و گزارش ها از کاهش 
پسماند حکایت دارد. ما تخریب کننده ها و آلوده کننده های محیط 
زیســت را به دو بخش مردمی و دولتی تقســیم می کنیم و مردم 
هم بــه دو بخش مردمی که فعالیت های عادی دارند و مردمی که 
فعالیت تولیدی و صنعتی دارند تقسیم می شوند. در شرایط کرونا 
و محدودیت تردد و سفر به خارج شهر ها خصوصاً در ایام نوروز 
که می توانســت اثر تخریب کننده ای روی محیط زیست در پیک 
سفر داشته باشد، طبیعت توانست اندکی نفس بکشد و اینجا نقش 
تخریب مردم عادی کمتر شد اما اما باید توجه داشت گرم شدن هوا 
و کاهــش صبر و حوصله مردم برای در خانه ماندن و با توجه به 
اینکه ما هیچ برنامه جامعی نداریم که بخواهیم بوسیله آن و از طریق 
رسانه ها مردم را سرگرم کنیم، آن ها خواه ناخواه وارد مرحله پیک 
دوم سفر می شوند. ما در کشورمان دو پیک سفر بهاره و تابستانه 
داریم که با نزدیک شدن به عید نوروز و اولین تعطیلاتی که پیش رو 
داریم، بیشترین پیک سفر را به همراه خواهد داشت مگر اینکه بین 

شهر ها محدودیت تردد بگذارند که البته امیدوارم این کار را بکنند.

با کرونا، زمین نفسی تازه گرفت
یادداشت

مرگومیرکمتربااهدایپلاسما

گروه گزارش// دام یا چهارپایان اهلی یا احشــام به 
مجموعه حیوانات چهارپایان اهلی گفته می شود که در 
دامداری ها یا مزرعه ها برای مصرف خوراکی و پوشاکی 

و کمک در کار، پرورش داده می شوند. 
  پرورش دام ها به خاطر بدســت آوردن سود و منفعت و 
استفاده از محصولات آنها می باشد که در تقسیم بندی های 
مدرن دامداری زیر مجموعه کشاورزی محسوب می گردد. 
از زمان های دور از زمانی که بشر از کشاورز به شکارچی 
گردآورنده تبدیل شــد به دامداری نیز می پرداخت. شمیل 
یکی از روســتاهای استان هرمزگان اســت که در سال 
1۳۸۵، جمعیت آن 1/۵۴۸نفر )۳۵۸خانوار( بوده اســت. 
شغل مردم این روستا دامداری و کشاورزی بوده در حال 
حاضر مهم ترین دغدغه مردم روستای شمیل ، حضور یک 
دامپزشک در پســت دامپزشکی روستا است تا بتوانند به 
دام ها رسیدگی کند. بهداشت مناسب و روش های صحیح 
دامداری از مهمترین راه های پیشگیری از بروز بیماری های 
دامی و مشــترک بین انســان و دام اســت اما آگاه بودن 
دامداران از این شــیوه ها در پیشگیری از بیماری ها نقش 
بسزایی دارد.بیماری های دامی میهمان نام آشنای دامدارانی 
اســت که همواره با بهداشت نامناسب متضرر می شوند که 
این بیماری ها علاوه بر زیان های بهداشتی، خسارت های 

فراوانی به ســرمایه های دامی کشور وارد می کند . یکی از 
دامداران روستای شمیل در گفتگو با خبرنگار دریاگفت: 
شبکه دامپزشکی شهرستان پست دامپزشکی را در روستا 
شــمیل تاسیس کرده است که این پســت مجهز و دارای 
امکانات دامپزشکی است اما حدود یک سال است که پست 
دامپزشکی فاقد دامپزشک است زمانی که به این نهاد مراجعه 
می کنیم می گویند: قرار داد دامپزشک قبلی به اتمام رسیده 
است در پی آن هستیم که یک ردیف استخدامی بگیریم و 
نیرو جذب کنیم . وی افزود: جذب نیرو زمان بر است در 
این فصل از ســال تلفات دام بسیار زیاد است بسیاری از 
دامداران با شروع فصل پاییز و زمستان به علت سرد شدن 
هوا روش نگهداری دام ها را تغییر داده و آنها را در آغل و 
اصطبل های کاملا مسقف نگهداری می کنند که این روش 
از عوامل بیماری زا است. به علت تراکم بالای دام در این 
فضاها انتقال عوامل بیماری زا از دام های بیمار به دام های 
سالم سریعتر صورت می گیرد که اگر دامدار به موقع اقدام 
نکند موجب فراگیری بیماری در دام ها خواهد شــد. وی 
بیان کرد: طی چند سال گذشته از دامداران حمایت مطلوب 
به عمل نیامده است، علاوه بر این خشک سالی، گران شدن 
علوفه و افزایش مخارج نگهداری دام در کنار سودآوری 
پایین آن و قیمت های دستوری موجب شده تا بسیاری از 
دامداران نسبت به حذف دام مولد خود اقدام کنند. دامداران 
 به روش ســنتی عمل می کنند و اطلاعات کافی در مورد 
 بیمــاری هــا و نگهــداری دام ندارند . دام هــا دارای 

بیماری های مختلفی می شوند از مهمترین این بیماری ها 
کــه می تواند باعث فلج شــدن صنعت دامداری شــود 
می توان به بیماری های سل گاوی، تب برفکی، بروسلوز، 
 طاعون نشــخوارکنندگان کوچک، هاری، آنتروتوکسمی 
) زهره درد یا ســرخ روده ( و تب خونریزی دهنده کریمه 

کنگــو نام برد.آمــوزش به موقع و صحیح بــه دامداران 
عامــل اصلي کنترل انــواع بیماري هاي دامي اســت با 
توجــه به اهمیت موضوع، اداره دامپزشــکي اســتان به 
صورت مســتمر باید کارگاه هاي آموزشي براي دامداران 

برگــزار کند.این دامدار گفت: روســتائیان بــرای دارو و 
درمــان دام های خود باید با دادن هزینه های ســنگینی 
 از قبیل کرایه و انتقال دام به شــهر به نزد دامپزشــکان و 
کلینیک های دامپزشــکی بیایند که به نوعی بیماری را از 
روستا به شــهر منتقل می کنند که باتوجه به شیوع انواع 
بیماری این نیز جای تعجــب دارد. دام ها که زبان ندارند 
که با اولین نشانه های بیماری اظهار کنند که مریض هستند 
زمانی دامدار متوجه می شــود که دام مریض است که دام 
 زمین گیر شــده و  در حال تلف شدن اســت دامدار که 
نمی داند مشکل دام چیست و دامپزشک است که تشخیص 
می دهد زمانی که با دامپزشک صحبت می کنیم می گویند 
دام را به شهر منتقل کنید دامی که یک میلیون تومان قیمت 
آن است اگر بخواهیم به شــهر ببریم باید ۳۰۰ الی ۴۰۰ 
تومان هزینه کرایه تا شهر را بپردازیم و 2۰۰-۳۰۰ تومان 
برای ویزیت و دارو هزینه کنیم و درصد زنده ماندن دام  هم 
بسیار کم است و ممکن است این مریضی را به دیگر دام ها 
منتقل کرده باشد نمی توانیم برای هر دام هزینه های هنگفت 

را پرداخت کنیم در آخر وی بیان کرد: ما از مسئولین تقاضا 
داریم در بحث ترویج و پیشگیری از بیماری دام به دامداران 
آموزش های لازم را دهند  وارائه برنامه هاي آموزشــي 
باید مورد توجه جدي قرار گیرد شــناخت بیماري هاي 
دامي، راه هاي پیشــگیري و مقابله با آن و نیز ذبح دام به 
صورت بهداشتي به همراه سم پاشي و به دور نگاه داشتن 
جایگاه دام از محیط هاي آلوده از جمله مســائل مهمي 
هســتند که دامداران، به ویژه در روستاها باید به آن توجه 
جدي داشته باشند. از مهمترین راه  های پیشگیری از بیماری 
واکسیناسیون حیوانات مانند سگ های خانگی، سگ های 
نگهبان و افرادی که با حیوانات ســرو کار دارند است. که 
در روستا این کار انجام نمی شود امیدواریم با اقدام جهادی 
مسئولین دامپزشکی را در محل مستقر کنند تا از تلف شدن 
بیشــتر دام ها جلوگیری شود چرا که ساختمانی از اموال 
بیت المال ساخته شده اســت و در حال تخریب است و 
چه بهتر اســت که اهالی این روستا بتوانند از این امکانات 

استفاده کنند.

دامداران روستای شمیل در گفتگو با روزنامه دریا خواستار شدند

لزوم استقرار دامپزشک در پست دامپزشکی شمیل

هرساله با آغاز فصل پاییز و زمستان شاهد باران های 
ســیل آسا در استان هرمزگان هســتیم که امسال نیز 
 این بــارش ها دامن مــردم این اســتان را گرفته و 
خسارت های جانی و مالی بسیاری برجای گذاشته 
است.طی چند روز گذشته استان های کرمان، فارس، 
گیلان، سیستان و بلوچستان، بوشهر و هرمزگان درگیر 
سیل و آبگرفتگی بودند.سیل در ایران 9 کشته بر جای 
گذاشت که ۶ نفر آنها از شهرستانهای استان هرمزگان 
بودند.به طور حتم در ویدئو های منتشر شده می توان 
به عمق فاجعه پی برد. جاری شــدن سیل و ریزش 
کوه در شهرستان پارسیان موجب واژگونی 2 دستگاه 
خودرو شد و جان ۵ نفر را در پارسیان گرفت و یک 
جوان نیز در سیریک طعمه سیل در رودخانه این شهر 
شده است. منابع محلی دیده اند که یک جوان ۳۰ ساله 
به قصد عبور از سیلاب در رودخانه فصلی سیریک با 
موتور ســیکلت به آب زده و تعادل خود را از دست 
داده و اســیر امواج سیل شده است. سیل نه تنها جان 
 چندین نفر را گرفت بلکه خســارات سنگینی را به 
زمین های کشاورزی و خانه های مردم وارد کرد و از 
آن جایی که بارندگی ها ادامه خوهند داشــت اوضاع 

از این بدتر نیز خواهد شــد . سیل آب ، برق و گاز و 
راه های مواصلاتی بسیاری از مردم مناطق شهری و 
روستایی را قطع و تلاش های کشاورزان را در کام خود 
فرو می برد و بسیاری ها را آواره و بی سرپناه می کند.  
حال باید دید مدیریت بحران استان در خصوص این 
اتفاقات و خسارات چه جوابی دارد ؟ درحال حاضر 
بیش از 2۰ هزار کیلومتر رودخانه در هرمزگان وجود 
دارد کــه پنج هزار کیلومتر از این رودخانه ها نزدیک 
مراکز جمعیتی و مهم هســتند. لذا برای جلوگیری از 
 هرگونه خســارت جانی و مالــی و همچنین حفظ 
سرمایه های ملی دراین بخش بویژه پل ها و آبنماها 
ساماندهی آنها یک ضرورت است.خسارت های وارد 
شــده در سیل اخیر و سیلاب های سالیان گذشته در 
هرمزگان نشان از جای خالی اقدامات پیشگیرانه کافی 
در جهت کاهش این بلای طبیعی دارد؛ به عنوان مثال 
هنوز آنگونه که باید در شهرها و روستاها مناطق حادثه 
خیز شناسایی نشده است؛ در صورتی که می توان با 
 اجــرای برنامه ها و طرح های مــدون زمینه خروج 
آب های ســیلابی را فراهم کرد تا خســارت های 

اقتصــادی، اجتماعی و معنوی ناشــی از این بحران 
در جامعه به حداقل ممکن برســد.از طرفی مسئولین 
معتقدند دلیل اصلی وقوع ســیلاب ها دست درازی 
مردم به حریم رود خانه ها اســت.مدیرعامل شرکت 
آب منطقــه ای هرمزگان گفت: نابســامانی برخی از 
رودخانه های اســتان باعث شده امســال بسیاری 
از روســتاها در معرض ســیلاب قــرار گیرند، از 
همیــن روی مطالعــات طرح ســاماندهی رودخانه 
 »تلنگ و جــو محله« میناب انجام شــده و بزودی 
اقدام هــای لازم در خصوص اجرای این طرح انجام 
خواهد شد.هوشــنگ ملایی، همچنین به ساماندهی 
رودخانه »مرادآباد« حاجی آباد اشــاره کرد و افزود: 
مشاور درحال بررسی و مطالعه طرح ساماندهی این 
رودخانه است و راهکارهایی نیز ارائه کرده که در این 
خصوص باید همواره زیباسازی و حفظ فضای شهری 
مدنظر قرار گیرد. این مسئول تصریح کرد: همچنین در 
خصوص انجام مطالعات تحلیلی حد بستر و حریم و 
ساماندهی رودخانه ها و مسیل های شهر بندرعباس 
نیز از جمله خور گورســوزان صورت گرفته، چرا که 

ایــن خور هم به هنگام بارندگی مشــکلاتی را برای 
مردم ســاکن اطراف آن ایجاد مــی کند.اما تا همین 
لحظــه آب خانه خیلی ها را ویران کرده و زمین های 
کشاورزی خیلی ها زیر آب فرو رفته است چندین نفر 
 جان خود را از دست داده اند .مطالعات و ساماندهی 
رود ها کی قرار است کارساز شود و مشکل سیل را بر 
طرف کند؟یادمان نرفته طغیان رودخانه ها و سیلاب در 
اواخر سال گذشته و اوایل سال جاری خسارت های 
جانی و مالی زیادی را بــرای هرمزگان به بار آورده 
است که آخرین حادثه مربوط به جان باختن 2 خواهر 
9 و 21 ســاله در روســتای دهنه سهراب شهرستان 
بشاگرد به هنگام تماشای سیلاب، به دلیل طغیان آب 
رودخانه و سقوط در آن بوده است. همچنین به دلیل 
نصب نکردن علائم هشدار، خبر غرق شدن جوان 2۰ 
ساله در رودخانه »سیخوران« از توابع دهستان سیاهو 
شهرستان بندرعباس در 19 مرداد سال گذشته منتشر 
شد.چیزی که امسال انتظار می رفت این بود که حداقل 
دیگر کسی جانش را از دست ندهد خرابی زمین های 
کشــاورزی و خانه ها که به کنار. سیلاب یکی از پر 

 تکرارترین بلایای طبیعی اســت و طبق گزارش 2۰ 
ســاله ای که ســازمان ملل متحد از 199۵ تا 2۰1۵ 
میلادی اعلام کرده از بین بلایای سیل، زلزله، طوفان، 

رانش زمین، موج گرمایی، آتش سوزی و اتشفشانی، 
سیلاب با تعداد سه هزار و ۶2 واقعه بزرگ ۴۳ درصد 
کل بلاها را به خود اختصاص داده است و این آمارها 
خود نشــان دهنده لزوم آمادگی  هر چه بیشتر برای 

مقابله با این بلای طبیعی دارد.

ضرورت ساماندهی حریم تمامی رودخانه های هرمزگان
یادداشت

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

نابســامانی برخی از رودخانه های 
استان باعث شده امسال بسیاری 
از روستاها در معرض سیلاب قرار 
گیرند، از همین روی مطالعات طرح 
ســاماندهی رودخانه »تلنگ و جو 
 محله« میناب انجام شده و بزودی 
اقدام های لازم در خصوص اجرای 

این طرح انجام خواهد شد

,,

آموزش بــه موقع و صحیح به 
دامداران عامل اصلي کنترل 
انواع بیماري هاي دامي است 
بــا توجه به اهمیــت موضوع، 
اســتان  دامپزشــکي   اداره 
بایــد  مســتمر  صــورت   بــه 
کارگاه هــاي آموزشــي بــراي 

دامداران برگزار کند

,,

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

ساجده مظفری 
 Mozafari.s900 @  gmail.com

motahariy @ 2021.ana.gmei.com

آناهیتا مطهر ی نژاد
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 سال  نوزدهم شماره 3489

 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

اقتصادی

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

                    آگهی تغییرات
 

شرکت تعاونی الکترو برق مجمربه شماره ثبت10840وشناسه ملی10840083165به استنادصورتجلسه مجمع عمومی عادی بطورفوق العاده مورخ 
1399/6/1برابرتاییدیه به شماره35300مورخ1399/8/28اداره تعاون کارورفاه اجتماعی شهرستان یزدتصمیمات ذیل اتخاذشد:آقای محمدرضا ریسمانی 
فیروزابادبه کدملی5519570922به سمت بازرس اصلی وآقای مهدی رضایی به کدملی5519574820به سمت بازرس علی البدل برای یک سال مالی 

انتخاب گردیدندوصورتهای مالی منتهی به سالهای97-98بتصویب رسید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد 

)1060957(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

                  آگهی تغییرات
العاده  بطورفوق  عادی  عمومی  مجمع  استنادصورتجلسه  ملی14005186070به  ثبت15649وشناسه  شماره  آسیابه  نیرو  سولار  تعاونی  شرکت   
مورخ1399/6/1برابرتاییدیه به شماره35297مورخ1399/8/28 اداره تعاون کارورفاه اجتماعی شهرستان یزدتصمیمات ذیل اتخاذشد:آقای محمدرضا 
ریسمانی فیروزآبادبه کدملی5519570922به سمت بازرس اصلی وخانم فاطمه رضائی مجومردبه کدملی5519551898به سمت بازرس علی البدل برای 

یک سال مالی انتخاب گردیدندوصورتهای مالی منتهی به سالهای97-98بتصویب رسید.
             اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد 

)1060973(

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
 شرکت تعاونی مهندسی و خدمات پارسیان برق مجمربه شماره ثبت19060وشناسه ملی14008973539به استنادصورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطورفوق العاده مورخ1399/6/01برابرتاییدیه به شماره35299مورخ 1399/8/28اداره تعاون کارورفاه اجتماعی شهرستان یزدتصمیمات ذیل اتخاذشد:خانم 
افروزعلمی به کدملی4433404012به سمت بازرس اصلی وخانم زهراخانم عرفابه کدملی4433593893به سمت بازرس علی البدل برای یک سال مالی 

انتخاب گردیدندوصورتهای مالی منتهی به سال98بتصویب رسید.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد

)1060995( 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

یادداشت

روز به روز به بلند ترین شب سال نزدیک می شویم .جشن ها و 
شب نشینی هایی که در این شب با محوریت خانواده ها در اقصی 
نقاط کشور برگزار می شود یک ســنت دیرینه است که جایگاه 
ویژه ای نزد ایرانیان دارد. اما امسال به خاطر شیوع ویروس کرونا 
شرایط شب یلدا هم مانند دیگر مراسم که در این مدت به شکلی 
دیگر برگزار شد متفاوت است و کارشناسان و متخصصان حوزه 
بهداشت و درمان که حدود ۱۰ ماه به طور مستقیم با بیماری کووید 
۱۹ دســت و پنجه نرم می کنند هشدارهای جدی برای پرهیز از 
برگزاری دورهمی در این شــب دارند.حدود ۱۰ ماه از شــیوع 
ویروس کرونا در کشور می گذرد و در این مدت شاهد محدودیت، 
تعطیلی و دورکاری بوده ایم .اما باوجود همه ی اینها محدودیت ا 
چه مقدار تاثیرگذار بوده اند؟با توجه به آمار هایی که هر روزه از 
مرگ و میر ناشی از کرونا منتشر می شود می توان تاثیر چندانی 
بر روند شــیوع این ویروس و ابتلا به آن نداشته است.با توجه به 
روندی که تا کنون پیش گرفته ایم، پیشنهاد تعطیلی یک روزه در 
شب یلدا هم اثری بر کاهش انتقال کرونا در این شب ندارد.به نظر 
می رسد فقط با آموزش و فرهنگ سازی می توان با این ویروس 
مقابله کرد با محدودیت نمی توان خطر دورهمی ها را کاهش داد.
باید مراقب بود تا طولانی ترین شــب سال  را به تلخ  ترین شب 
سال تبدیل نکنیم. یکی از عوامل شیوع ویروس کرونا که همواره 
در کشور از آن نام برده می شود، انتقال بیماری از طریق تجمعات 

و دورهمی های خانوادگی بوده اســت و یکی از آیین  های این 
شــب حضور در کنار بزرگان خانواده است اما از طرفی این افراد 
آسیب پذیرتر در مقابل بیماری کووید ۱۹ هستند و باید به خاطر 
حفظ خاطرات خوب سال های گذشته امسال بیشتر مراقبت کرد 
تا این شب را به سیاه ترین و غم انگیزترین خاطره ها مبدل نسازیم.

نتیجه ای که از مراسم ودورهمی های گذشته حاصل شد، هراس از 
شب یلدا را به جان همه انداخته است اما با این وجود چند درصد 
از مردم رعایت می کنند؟؟؟ این سئوالی  است که جواب آن نقش 
مهمی در کاهش آمار ابتلا به این ویروس دارد چرا که با آمدن یلدا 
موج جدیدی از کرونا نیز در راه است و این موضوع در صورتی 

که جلوی آن را رعایت مردم گرفته نشود به شدت زیان بار خواهد 
بود .دیگر از حرف و هشدار و محدودیت گذشته است مردم اگر 
عزیزان خود را دوست دارند خود باید برای خود محدودیت اعمال 
کنند و در خانه بمانند امسال را از یلدا بگذرند و یا آن را در خانه 
با خانواده خود، کوچک تر برگزار کنند.به خاطر کرونا دیگر اکثر 
کار ها به صورت مجازی و از طریق اینترنت اتفاق می افتد مانند 
تدریس، خرید، مدارس، کار هــای اداری، کار های بانکی و .... 
یلدا را نیز می توان به صورت وجازی و از طریق تماس تصویری 

برگزار کرد و همان قدر شاد ، شب طولانی سال را سپری کرد .

شب نشینی با کرونا

 ســرویس اقتصادی //مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: برج کنترل ترافیک دریایی بندر 
شهید رجایی به عنوان مرتفع ترین برج کنترل در 
حال احداث کشور با پیشرفت فیزیکی 2۰ درصدی 

در حال انجام است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ علــی رضا محمدی کرجی ران 
افزود: برج کنترل ترافیک دریایی در حال احداث بندر شهید 
رجایی با ۶۲.۲ متر ارتفاع و ۲۰ درصد پیشــرفت فیزیکی 

براساس برنامه زمانبندی درحال اجراست.
وی ادامه داد: عملیات ساخت این برج به صورت ۲۴ ساعته و 
بر اساس برنامه زمانبندی تحت نظارت مستقیم واحد مهندسی 

و عمران  اداره کل و اداره HSE بندر در حال پیشروی است.
مدیر کل بنادر و دریا نوردی هرمزگان با اشاره به مشخصات 
فنی این طرح، ارتفاع این سازه بتنی را ۶۲.۲ متر)از تراز روی 
فونداســیون( عنوان کرد و گفت: حجم بتن ریزی این سازه 
۱۲۳۰ متر مکعب با وزن آرماتوربندی ۴۲۶ تن و ضخامت 
۷۰ سانتی متر است. محمدی کرجی ران اضافه کرد: این برج 
دارای ۲ دستگاه آسانسور پر سرعت بوده که قادر است ارتفاع 
برج را در ۲۸ ثانیه طی نماید.وی احداث برج کنترل ترافیک 
دریایی بندر شــهید رجایی را به منظور استقرار حوزه های 
VTS ،MRCCTECHNICAL ROOM منظر و فضای های 
اداری مرتبط با امور دریایی عنوان کرد.به گفته مدیر کل بنادر 

و دریانوردی هرمزگان، بر اســاس پیش بینی های صورت 
 گرفته ایــن طرح مهم در خرداد مــاه ۱۴۰۱ اتمام و مورد

 بهره برداری قرار می گیرد.با توجه به وسعت استان هرمزگان 
وبرخورداری از بنادر و جزایر متعدد همچنین موقعیت سوق 
الاجیشی واستراتژیک، مرکز  VTS ) کنترل ترافیک دریایی ( 
بندر شهید رجایی از حساس ترین و پرترافیک ترین  مراکز 
دریایی کشور و همچنین مرکز MRCC  )جستجو ونجات 
دریایی ( استان هرمزگان بالغ بر ۶۰ درصد از عملیات های 
جســتجو و نجات دریایی و شرایط استقرار را در پهنه های 
آبی و حاکمیتی جمهوری اسلامی ایران  به خود اختصاص 

داده است.

پیشرفت 20 درصدی برج کنترل ترافیک دریایی 
بندرشهید رجایی

 // اقتصادی  ســرویس 
که  هرمزگانی  کشاورزان 
هزار  از 9  بیش  امســال 
هکتار بادمجان کاشته اند، 
این  قیمت  شدید  افت  با 
محصول مواجه شده اند و 
محصول برداشتی بادمجان 

کاران مشتری ندارد.
بــه گزارش خبرنــگار دریا 
، گرچــه تعاون روســتایی 

هرمزگان بخشی از بادمجان 
کشاورزان را با قیمت ۵۰۰ تا 
۸۰۰ تومان خریداری می کند، 
اما این قیمت جوابگوی هزینه 

کشاورزان نیست.
گرچه کشــاورزان امســال 
الگوی کشــت را هم رعایت 
اما ظاهرا مسئولان  اند  کرده 
جهاد کشاورزی نیز در برابر 
شرایط موجود غافلگیر شده 

و پیش بینی افــت اینچنین 
قیمت بادمجان را نداشته اند.

این موضــوع موجب پخش 
تصاویری از ریختن بادمجان 
در خیابــان و یا از بین بردن 
بادمجان های برداشــتی شده 

است.
به گفته مدیر تعاون روستایی 
مرز های  اکنــون  هرمزگان، 
کشــور برای صــادرات باز 

است، ولی تقاضایی از طرف 
دیگر کشــور ها وجود ندارد.
اســدپور گفت: تلاش شده 
بخشــی از بادمجان برداشت 
شده به کشور افغانستان صادر 
شــود که این میزان در برابر 
عرضه سنگین در بازار پاسخ 
گو نیست.وی افزود: با خرید 
مصرف  بازار های  توافقــی، 
بادمجان در کشور اشباع شده 
و همچنان در فروش بادمجان 

مشکلات بسیار وجود دارد

بادمجان هرمزگان همچنان بی مشتری

 

سرویس اقتصادی // قانون جدید 
چک به صورت تدریجی و مرحله 
به مرحله با در نظر گرفتن شرایط 
اقتصادی حاصل از شیوع بیماری 
کرونا برای مردم و کسب و کارها 

اجرا می شود. 
 بانک مرکزی قانون جدید چک را 
به صورت تدریجــی و با توجه به 
شــرایط اقتصادی کشور به اجرا در 

خواهد آورد.
بر اســاس این قانون که قرار است 
مرحلــه بــه مرحله و بــا در نظر 
اجرا  به  احتیاطــی  جوانب  گرفتن 
درآیــد، چک های جــاری که در 
دست مردم اســت )چه چک هایی 
که صادر شــده اند و چه چک هایی 
که همچنان در دســت مردم است( 

از شــمول اجرای این قانون خارج 
هســتند. بنابراین مردم نگران ثبت 
این چک ها در سامانه صیاد نباشند 
چرا که هنوز برای آنها الزامی درنظر 

گرفته نشده است.
اما چک های جدیدی که در اختیار 
مردم قرار می گیــرد باید از طریق 
اپلیکیشن هایی که برای همین منظور 
توسط بانک مرکزی و شبکه بانکی 
کشور راه اندازی شده اند ثبت شود.

با توجه بــه تعاملات بانک مرکزی 
با توجه  و مجلس شورای اسلامی 
به شیوع بیماری کرونا و مشکلات 
بــه منظور  اقتصادی و  احتمالــی 
فرهنگ سازی بین آحاد مردم، قرار 
اســت اجرای این قانون به صورت 
پلکانی و متناسب با مشکلات وارد 

آمده به کسب و کارها اجرایی شود.
کارشناســان معتقدنــد، اگر قانون 
چــک به درســتی اجرایــی و بر 
اســاس تمام اجزای تعیین شده در 
آن عملیاتی شــود، می توان امیدوار 
بود که تخلفات ناشــی از دست به 
دست شدن چک ها و عدم ردیابی 
مســیرهای هزینه کرد وجوه آن به 
حداقل برســد و فــرد صادرکننده 
چک، پاسخگوی چک صادره خود 
باشد. به همین دلیل است که بانک 
ســامانه صیاد،  طراحی  با  مرکزی 
تلاش کرده تا چک ها را از مرحله 
صدور تــا زمانی کــه مجدد برای 
پرداخت نهایی به بانک برمی گردد، 
بــه دقت رصد کرده و از ســلامت 

گردش آنها مطمئن شود.

چک های در دست مردم نیاز به ثبت در سامانه صیاد ندارند

 معاون فنی گمرک ایران:
رجیستری تلفن همراه غیرحضوری شد

 ســرویس اقتصادی //  معاون فنی و امور گمرک ایران گفت: رجیستری 
تلفن های همراه به دلیل کنترل شیوع کرونا از این پس به شکل غیرحضوری 
انجام می شود. مهرداد جمال ارونقی طی نامه ای به ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
گزارشی از شرایط نامناسب در مبادی ورودی گمرک به دلیل الزام به رجیستری 
حضوری گوشی تلفن همراه اعلام کرد: تشکیل صف های طولانی مسافران 
و نبود امکان رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی در وضعیت موجود پدید 
آمده اســت.وی افزوده است: براین اساس از ستاد مبازره با قاچاق کالا و ارز 
درخواست می شود که برای جلوگیری از شیوع بیماری کرونا و همچنین در 
چارچوب رضایتمندی مسافران ورودی و نظام مند کردن فرآیند، اجرای طرح 
رجیستری گوشی به شکل غیرحضوری و پس از انجام استعلام سیستمی از 
واحد گذرنامه و در مکانی غیر از مبادی ورودی گمرک انجام شــود تا ضمن 
جلوگیری از سوءاستفاده های احتمالی از اجرای طرح، از تجمع و شیوع بیماری 
کووید -۱۹ پرهیز و موجب قطع زنجیره شیوع ویروس کرونا شود.طبق اعلام 
معاون فنی گمرک ایران بعد از پیگیری های انجام گرفته، مقررشد که از ابتدای دی 
ماه امسال رجیستری گوشی تلفن همراه به شکل غیرحضوری انجام شود و مدت 
زمان انجام فرآیند حضوری به کمتر از یک دقیقه کاهش پیدا کند.وی با اشاره به 
اقدام هایی که در جریان تغییر روند رجیستری و ثبت غیر حضوری آن در دستور 
کار قرار دارد، تصریح کرد: پیش بینی شده که اظهارنامه مسافری توسط آژانس ها 
در هواپیما توزیع و تکمیل می شود، در غیر این صورت تا قبل از گذرنامه یا در 
سالن گمرک تکمیل شود. در این اظهارنامه مشخصات گوشی تلفن همراه از 
جمله شماره IMEI باید درج شود.معاون فنی گمرک ایران گفت: گوشی تلفن 
همراه توسط ارزیاب گمرک رؤیت و به واسطه بارکدخوان شماره IMEI و بارکد 
پاسپورت در سیستم درج خواهد شد و بعد از ثبت مشخصات گوشی و احراز 
مسافر در مبادی ورودی، فرد یک ماه فرصت دارد تا با مراجعه به سامانه گمرک 
)EPL( ادامه فرآیند رجیستری را انجام دهد.وی تاکید کرد: برای گوشی های تلفن 
همراهی که تاریخ ورود آن از ۱۲ تیرماه امسال تا ۳۰ آبان ماه می توانند طبق 
روال قبلی و با استعلام سیستمی از سامانه نیروی انتظامی احراز مسافر بودن، 
عملیات ترخیص در EPL بدون مراجعه حضوری انجام شود.به گزارش ایرنا، 
طی بخشنامه ای در چارچوب جلوگیری از سوءاستفاده از اطلاعات مسافران 
ورودی برای رجیســتری گوشی تلفن همراه، مقرر شده تا اظهار و ثبت تلفن 
همراه مسافران فقط در محل مبادی ورودی کشور و پس از احراز هویت دقیق 
و تشخیص غیر تجاری بودن و طی تشریفات گمرکی در لحظه ورود به کشور 
انجام شود.همچنین در این بخشنامه تاکید شده است که پس از این تاریخ از 
هرگونه ثبت غیرحضوری تلفن همراه مسافری بعد از خروج از گمرکات اجرایی 
در مبادی ورودی کشور ممانعت می شود.پیش از این نیز انجمن وارد کنندگان 
تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی اعلام کرده بود که با گذشت بیش از دو سال 
از اجرای طرح رجیســتری که قرار بود جلوی واردات قاچاق تلفن همراه را 
بگیرد، اما همچنان سو استفاده سوداگران از خلاءهای قانونی این طرح مشاهده 
می شود.بر این اساس، طی دوسال گذشته صدها هزار دستگاه تلفن همراه قاچاق 
که عمدتاً موبایل هایی با ارزش بیشتر از ۳۰۰ یورو بوده اند، با سوءاستفاده از رویه 
مسافری وارد کشور شده است. این اتفاق، صدمات جبران ناپذیری را با خروج 
صدها میلیون دلار بر بدنه اقتصادی کشور وارد کرده و بسیاری از خریداران این 

دستگاه ها را با مشکلات عدیده ای از جمله پشتیبانی نداشتن روبروکرده است.

خبری

سرویس اقتصادی  // نصب 13 عدد 
بندر شهید  اســکله های  در  فندر 

باهنر بندرعباس پایان یافت.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ فندر نوعی 
ضربه گیر اســت کــه در محل تماس 
شناور ها با اسکله نصب می شود تا در 
هنگام پهلوگیری و جداسازی، آسیبی 

به شناور و اسکله وارد نشود.
 مدیــر بنــادر و دریانوردی شــهید 
باهنــر بندرعبــاس گفــت: با نصب 
فندر های نسل جدید امکان پهلوگیری 
کشــتی های ۲۵ هزار تنی و تخلیه و 
بارگیری انواع وســایل نقلیه سنگین، 
از کشــتی به روی اســکله با ایمنی و 

سهولت بیشتری فراهم شد.
حمیدرضا محمد حســینی افزود: این 
طرح شامل براکت ها، پکیج ساپورت، 
ســلول و فرانتال )ســازه ای که ضربه 
گیر روی آن نصب می شود( بود که با 
موفقیت در اســکله ۵ و۶ جانمایی و 

نصب شد.

وی گفت: بهره گیری از توان و دانش 
ویژگی  مهمترین  داخلــی  متخصصان 

اجرای این طرح است.
مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر 
گفت: همــه فندر ها از نوع ســلولی 
هزار suc اســت کــه در حال حاضر 
پرکاربردترین نوع ضربه گیر در بنادر 

دنیا محسوب می شود.

نصب فندر در اسکله بندر شهید باهنر بندرعباس

       
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی                                       آگهی ماده ۳ قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس به شرح رای  شــماره  197 4000 305 32 960 139 مورخ 24/ 7 /1399در 
خصوص تصرفات مالکانه آقای عباس حاجی  زاده قویدل به شماره شناسنامه 81 11و کد ملی 874 150 391 3 فرزند صفر ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 20/ 2048 مترمربع پلاک 107 فرعی از 6 اصلی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 6 -اصلی قطعه یک بخش 2 بندرعباس به استناد بند الف و ب ماده 
1و ماده 3 قانون مذکور و کد 977 مجموعه بخشنامه ثبتی و تبصره 1 ماده 13 رای به  انتشار آگهی های ماده 3 گردیده است را تایید نموده است به جهت عدم 
دسترسی به مالک اولیه محمد حسن زمانی مقرر گردید پس از انتشار آگهی مذکور و سپری شدن مهلت واخواهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و 
لذا به همین جهت در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع 
عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی می گردد چنانچه ظرف مهلت  دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک 

بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به 
صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.99/472 م الف  تاریخ انتشار نوبت اول: 9/ 9 /1399 تاریخ انتشار نوبت دوم: 25/ 9/ 1399 

اسمعیل ربیعی نژاد - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس اقتصادی // نزدیک به ۷۰ روز از قطعی شدن 
خالی از سکنه بودن 25۷4 واحد مسکونی می گذرد 
و در این مدت سازمان امور مالیاتی حتی یک برگه 
تعرفه  مالیات برای این خانه های خالی صادر نکرده 

است. 
 ســامانه اسکان و املاک پس از گذشت ۶۰ ماه از مهلت 
۶ ماهه مجلس شورای اسلامی بالاخره در مردادماه سال 
جاری به طور رسمی توسط وزارت راه و شهرسازی آغاز 
به کار کرد.به استناد بررسی های انجام شده این سامانه در 
اولین مرحله از فعالیت خود توانست، اطلاعات ۱۳ میلیون 
از ۲۴ میلیون واحد مسکونی خالی و دارای سکنه موجود 
در کشــور را مورد بررســی قرار دهد و از این تعداد ۱.۵ 
میلیون مالک که دارای خانه خالی هستند را شناسایی کند.

پس از شناسایی ۱.۵ میلیون مالک دارای واحد مسکونی 
خالی که با بررســی اطلاعات ۱۳ میلیون واحد مسکونی 
خالی بودن آن احراز شــده بود، وزارت راه و شهرسازی 
نسبت به ارســال پیامک به مالکان اقدام کرده و از آن ها 
خواست نسبت به تعیین تکلیف ملک خود با مراجعه به 

تارنمای مشخص شده اقدام کنند.
*وزارت راه و شهرسازی اطلاعات قطعی 
1۰9 هزار مسکن خالی را به سازمان امور 

مالیاتی ارسال کرد
با بررسی درخواســت های انجام شده از سوی اشخاص 
حقیقی و حقوقــی مالک، وزارت راه و شهرســازی در 
مرحله اول نسبت به ارسال لیستی شامل ۱۰۹ هزار واحد 
مسکونی خالی به سازمان امور مالیاتی اقدام کرد. به استناد 
اظهارات متولیان سامانه ملی املاک و اسکان در وزارت راه 
و شهرسازی، ۱۰۹ هزار واحد مسکونی مشخص شده و 
با تمامی معیارها ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم 
خالی تشــخیص داده شــده اند.در همین ارتباط، محمود 
محمودزاده معاون مسکن وزارت راه و شهرسازی با اشاره 
به این نکته شناسایی واحدهای مسکونی به عهده وزارت 

راه و شهرسازی بوده اما صدور تعرفه های این مالیات وظیفه 
ســازمان امور مالیاتی است، گفت:» بر این اساس تاکنون 
۱۰۹ هزار واحد مســکونی از نظر سامانه ملی املاک و 
اسکان بر اساس ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات های مستقیم، 
خالی تلقی شــده و اطلاعات آن در اختیار سازمان امور 

مالیاتی قرار گرفته است.«
*سازمان امور مالیاتی اطلاعات سامانه 

املاک را قبول ندارد
 در شــرایطی که وزارت راه و شهرسازی معتقد است، 
تمامی اطلاعات ۱۰۹ هزار واحد مسکونی که بر اساس 
اطلاعات سامانه قطعا خالی هستند را به سازمان امور 
مالیاتی داده است اما بررسی اظهارات مسئولان سازمان 
امور مالیاتی خبــر از ادعایی متناقــض می دهد. این 
درحالیست که معاون ســازمان امور مالیاتی در مراسم 
رونمایی از سامانه ملی املاک و اسکان حاضر بوده و در 
زمان تحویل اطلاعات از وزارت راه و شهرسازی هیچ 
اظهار مرتبط با ایراد در این اطلاعات مطرح نشد.در همین 
راستا، هادی خانی معاون فناوری سازمان امور مالیاتی 
کشور در مصاحبه ای در تاریخ ۱۴ مهر ماه در پاسخ به 
ادعای وزارت راه و شهرسازی مبنی بر خالی بودن قطعی 
۱۰۹ هزار واحد مسکونی، ضمن رد این موضوع تاکید 
کرد: »اطلاعات این ۱۰۹ هزار واحد مسکونی به عنوان 
خانه خالی قطعی به ما داده نشده و مطابق بررسی های 
ما فقط ۲۵۷۴ خانه های خالی نهایی شده است.«معاون 
فناوری سازمان امور مالیاتی کشوربا اشاره به تلاش این 
سازمان برای گرفتن آدرس دقیق ۲۵۷۴ واحد مسکونی 
خالی به منظور ارزش گذاری تعرفه مالیات بر خانه های 
خالی گفت: »رکورد داده ها نشــان می دهد که داده های 
ارسالی از سوی وزارت راه و شهرسازی مشکوک به خانه 
خالی هستند و هنوز از سمت مالکان اطلاعات تکمیل 
نشده و باید تعیین تکلیف شود که متولی آن وزارت راه 

و شهرسازی است.«

*پاسکاری 2 نهاد دولتی و جولان 
قیمت های نجومی در بازار مسکن

اســتناد به جزئیات مطرح شده از ســوی متولیان ۲ نهاد 
دولتی یعنی وزارت راه و شهرسازی و سازمان امور مالیاتی 
مشخص کننده آن است که اخذ یکی از مهمترین مالیات های 
تنظیمی در کشور درگیر پاسکاری این نهادهای دولتی شده 
است.در چنین شرایطی قیمت هر متر مربع واحد مسکونی 
در بازار مسکن با همچنان در اوج بوده و رکوردهای نجومی 
مرتبط را یکی یکی درو کرده و تقاضای ســرمایه ای نفس 

تقاضای مصرف در این بازار را تنگ می کند. 
*تاخیر 7۰ روزه سازمان امور مالیاتی در 

صدور تعرفه مالیات بر خانه های خالی
بر همین اســاس، چند نکته می تواند بیش از گذشته مورد 
توجه واقع شــود:الف- اینکه مطابق ماده ۵۴ مکرر قانون 
مالیات های مستقیم، مســئولیت ارائه اطلاعات واحدهای 
مســکونی خالی به عهده وزارت راه و شهرسازی است. با 
این تفســیر، در حالیکه این وزارت خانه اصرار بر صحیح 
بودن اطلاعات خود دارد، مشخص نیست چرا سازمان امور 
مالیاتی به وظیفه قانونی خود عمل نکرده و حتی یک برگه 
تعرفه مالیات بر خانه های خالی را در این مدت صادر نکرده 
است؟ب-در شرایطی که سازمان امور مالیاتی بر خالی بودن 
قطعی ۲۵۷۴ واحد مسکونی صحه گذاشته است، مشخص 
نیست چرا با گذشــت نزدیک به ۷۰ روز از قطعی شدن 
خالی از سکنه بودن این تعداد واحد مسکونی، هنوز سازمان 
امور مالیاتی حتی از صدور برگه تعرفه های مالیاتی برای این 
خانه ها هم خودداری کرده است؟در مجموع، به نظر می رسد 
ســازمان امور مالیاتی در حال حاضر قصد اجرای مرحله 
پایانی قانون مالیات بر خانه های خالی را ندارد زیرا تاکنون 
نه حتی یک برگه تعرفه مالیاتی درباره این موضوع صادر 
کرده و نه مکاتبه ای مبنی بر تشکیک در آمار وزارت راه و 

شهرسازی با این نهاد دولتی انجام داده است.

پاسکاری اخذ مالیات از خانه های خالی بین نهادهای دولتی

@ gmail .comamir.k1995

امیر کاربخش/ دریا



حوادث جهان
 انفجار در یک نفتکش در بندر جده 

در غرب عربستان سعودی 
 مقامات سعودی از انفجاری در یک نفتکش در آب های بندر شهر ساحلی 
جده در غرب عربستان خبر دادند.، مقامات سعودی از وقوع انفجاری در یک 
نفتکش در بندر شــهر جده در ساحل دریای سرخ در غرب این کشور خبر 
دادند.طبق گزارش خبری اولیه، جزئیاتی از حادثه منتشر نشده و از کشتی های 
حاضر در محل خواسته شده که احتیاط پیشه کنند. گفته شده که تحقیقات 
در این خصوص در جریان اســت.  آسوشیتدپرس به نقل از شرکت ترابری 
بریتانیایی »بی.دبلیو« گزارش کرد، 22 خدمه کشتی بی دبلیو راین که حامل 
پرچم سنگاپور بود، خود را نجات داده و هیچ یک در حادثه آسیب ندیده اند.در 
عین حال در خصوص احتمال نشت نفت از محل انفجار هشدار داده شده است. 

هنوز مقامات سعودی جزئیاتی از این حادثه اعلام نکرده اند.
واشنگتن پست مدعی شد:

حمله سایبری هکرهای روس به وزارت خزانه داری آمریکا
 یک روزنامه آمریکایی مدعی شد که حمله سایبری به وزارت خزانه داری 
آمریکا توسط یک گروه هکری روس انجام شده است.روزنامه واشنگتن پست 
مدعی شد که حمله سایبری به وزارت خزانه داری آمریکا توسط هکرهای 
روسی انجام شده است.این روزنامه ادعا کرد که هکرهای روسی پشت این 
حمله ســایبری بوده اند.بر اساس این گزارش، واشنگتن پست اعلام کرد که 
پلیس فدرال آمریکا مشغول بررسی کمپین یک گروه هکری فعال در سرویس 
اطلاعات خارجی روسیه است و در میان شرکتهای امنیتی بخش خصوصی 
به گروه aTP29 یا Cozy bear معروف اســت.به گفته واشنگتن پست، کاخ 
ســفید و وزارت خارجه آمریکا در دولت باراک اوباما نیز توسط این گروه 
هکری هک شده بودند.گفتنی است که خبرگزاری رویترز از حملات سایبری 
به وزارت خزانه داری آمریکا خبر داد.رویترز مدعی شد که یک گروه هکری 
پیچیده با حمایت یک دولت خارجی نســبت به سرقت اطلاعات وزارت 
خزانه داری آمریکا و یک سازمان آمریکایی مسئول درباره تصمیم گیری درباره 
سیاست های اینترنت و ارتباطات اقدام کرده است.رسانه ها از برگزاری نشست 
اضطراری شورای امنیت ملی در کاخ سفید در پی این حمله خبر دادند.مقر 
وزارت خزانه داری آمریکا در واشنگتن است و استیون منوچین ریاست آن 

را برعهده دارد.

کشف اجساد ۱۱ پناهجو در سواحل شرقی ونزوئلا
 گارد ساحلی ترینیداد و توباگو از کشف 11 جسد پناهجویان مقابل سواحل 
شــرقی ونزوئلا خبر داد.گارد ساحلی ترینیداد و توباگو از کشف 11 جسد 
پناهجویان مقابل سواحل شرقی ونزوئلا خبر داد.در بیانیه گارد ساحلی ترینیداد 
و توباگو به نقل از اطلاعات ارائه شده توسط ونزوئلا آمده است: اجساد 11 
نفر که گمان می رود از ونزوئلا به ترینیداد و توباگو سفر کرده بودند در آب های 
سواحل شرقی ونزوئلا پیدا شده است.این بیانیه می افزاید که اجساد مذکور در 
نزدیکی منطقه ساحلی گوئیریا در ونزوئلا کشف شده است.طبق این بیانیه، گفته 
می شود این اجساد مربوط به قایقی بوده که ششم دسامبر با 2۰ مسافر از همین 

شهر به راه افتاده و دیگر خبری از آنها در دست نبوده است.
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روابط عمومی 
نهای  شما  سالم بماند شیلات هرمزگان  ماهی و میگو  بخوريد تا  دندا

حوادث

  بازداشت زن اینستاگرامی با صفحه غیر اخلاقی
راه  با  که  جوان  زن  حوادث//  ســرویس 
به  اقدام  اینستاگرام  در  صفحه ای  اندازی 
انتشار تصاویر و فیلم های غیر اخلاقی می 

کرد از سوی پلیس فتا دستگیر شد.   
سرهنگ داوود معظمی گودرزی در تشریح این 
خبر  گفت: به دنبال رصد و گشتزنی های مستمر 
فضای  مجازی توسط کارشناسان این پلیس در 
راستای مقابله با عاملان انتشار محتوای خلاف 

عفت و اخلاق عمومی در شبکه های اجتماعی، 
صفحه ای با بیــش از هفت هزار دنبال کننده که 
اقدام به انتشــار تصاویر مســتهجن و فیلم های 
غیراخلاقی می کرد در اینســتاگرام مشاهده و 

موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت.
رئیس پلیس فتا پایتخــت ادامه داد:  با توجه به 
مســتندات موجود در فضای مجــازی و طی 
بررســی های اولیه توسط کارشناسان پلیس فتا 

مشخص شــد متهم با وعده های واهی قصد به 
فساد کشاندن و اغفال جوانان و نوجوانان را دارد. 
در گام بعدی با تحقیقات گسترده مأموران پلیس 
فتا، انجام اقدامات تخصصی و تحلیل مستندات 
جمع آوری شــده فرد مورد نظر را که یک خانم 
جوان بود شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی در 
منزل شخصی اش در حاشیه تهران دستگیر و به 

پلیس فتا منتقل کردند.

وی افزود: مجرم پس از دستگیری در ابتدا سعی 
در گمراه کردن پلیس داشــت اما هنگامی که با 
مدارک و مســتندات پلیس روبه رو شد صفحه 
شناسایی شده را متعلق به خود دانست و  هدف 
و انگیــزه  خود از این کار را جذب دنبال کننده و 
کسب درآمد از این طریق اعلام کرد که در نهایت 
وی برای ســیر مراحل قانونی به مراجع قضایی 

تحویل داده شد.

ســرویس حوادث// قاتــل فراری 
که مســافران یک اتوبوس را در قم 
گروگان گرفتــه بود تا برادر زندانی 
از دستگیری  کنند پس  آزاد  را  اش 

به بازسازی صحنه پرداخت.
این مرد 2۸ ســاله که معتاد اســت به 
اتهام قتل همسر برادرش از حدود یک 
ماه قبــل تحت تعقیب بود تا اینکه روز 
شنبه وی سوار یک اتوبوس در شهرک 
فاطمیه قم شــد و در حالی که اسلحه 
ای در دســت داشت راننده و مسافران 
را تهدید کرد و گروگان گرفت. وی در 
تماس با پلیس از آنها خواســت برادر 
زندانی اش را آزاد کنند اما وقتی با این 
درخواست وی موافقت نشد این بار از 
مأموران خواست تا برادرش را نزد او 
ببرند و با هــم ملاقات کنند که این بار 

موافقت شــد و با همین ترفند مأموران 
وی را خلع سلاح و دستگیر کردند و ۵ 

گروگان او آزاد شدند.
سرانجام متهم بار دیگر به محل حادثه 
برده شد تا صحنه جرم را بازسازی کند. 
وی در تشــریح ماجرا گفت: از مدتی 
قبل متوجه برخی رفتارهای نامناســب 

همسر برادرم شده بودم . 
شــامگاه  2۵ آبان از منطقه دانیال او 
را به بهانه خرید ســوار ماشین کردم و 
پس از ســاعتی چرخیدن در خیابان ها 
بحثمان بالا گرفت. من اسلحه داشتم با 
بالا گرفتن بحث از او خواســتم اشتباه 
های گذشته را ادامه ندهد، اما زمانی که 
با من مخالفت کرد اسلحه را به طرفش 

نشانه رفتم و  یک تیر به سرش زدم.
متهم گفــت: جنازه مقتول را در حوالی 

بلوار فردوسی و در مکانی خلوت رها 
کرده و با بــرادرم تماس گرفتم و به او 
اطــلاع دادم. در این مدت فراری بودم 
تا اینکه روز حادثه  با همراه داشــتن 
اسلحه سوار اتوبوسی در شهرک فاطمیه 
شدم. وقتی تعداد مســافران کم شد از 
راننده خواســتم خودرو را متوقف کند.
متهم افزود: در تماس با نیروی انتظامی 
قصدم برای گروگانگیری را اطلاع دادم 
و از آن ها خواســتم بــرادرم را که در 
زندان بود آزاد کننــد اما قبول نکردند 
بعد در خواســت ملاقات با خانواده ام 
را داشــتم. حتی یکی از گروگان ها را 
که زنی ۶۰ ساله بود آزاد کردم اما وقتی 
ســاعتی بعد برادرانم بــه دیدنم آمدند 
با بغل کردن من دســتانم را به ســمت 
آسمان گرفتند و پس از خلع سلاح مرا 

به مأمــوران تحویل دادند.وی در ادامه 
گفت:  قصدم آســیب زدن به هیچ یک 
از گروگان ها نبود و فقط می خواســتم 
خانواده ام را بار دیگر ملاقات کنم.در 
ادامه مشخص شد این مرد 2 سال قبل 
نیز در یکی از پارک های شهر قم برای 
انتقام جویی از یک خانواده گوش های 
پســر 12 ســاله آنها را بریده بود و به 
این اتهام 2 ســال در زندان بود اما بعد 
از آزادی مرتکب این جنایت شده بود.

حجت الاســلام و المســلمین غریب، 
دادستان عمومی و انقلاب قم  با اشاره 
به ســابقه دار بودن متهم به خبرگزاری 
صدا و سیما گفت: درخواست دادستانی 
اشــد مجازات و تعییــن حکم محاربه 
برای متهم اســت. دســتگاه قضایی و 
انتظامی اســتان با تمام قــدرت با این 
دســت اقدامات و جرایم خشن مقابله 
می کنــد و با قاطعیت بــا این متهمان 

برخورد خواهد کرد.

قاتل فراری صحنه گروگانگیری را بازسازی کرد

  
 

از عذاب وجدانی که دچار آن شــده ام به شدت زجر می کشم. دیگر تحمل نگاه های 
ســنگین همســرم را ندارم. روزگار تلخی را می گذرانم و هیچ راهی را برای فرار از 
 این دنیای زجرآور خودســاخته پیدا نمی کنم و تنها راه نجاتم را در مجازاتی سخت

 می بینم، به طوری که ... 
زن جوان در حالی که اشــک می ریخت، با اصرار همســرش در ادامه این ماجرای تاسف بار 
به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: پدرم مردی معتاد بود و همواره مادرم را مقابل چشمان 
من و خواهرانم کتک می زد. رفتارهای خشــن و وحشــتناک پدرم موجب شد تا حس بدی 
نســبت به مردان پیدا بکنم و از آن ها متنفر شوم. به همین دلیل به هر خواستگاری جواب رد 
می دادم تا این که در 2۵ســالگی »مرتضی« به خواســتگاری ام آمد. آن ها اگرچه از طبقه 
متوسط جامعه بودند اما از نظر مالی در رفاه نسبی قرار داشتند. به همین دلیل پدرم مرا مجبور 
کرد تا به خواســتگاری او پاسخ مثبت بدهم چرا که خواهر بزرگ ترم نیز از همسرش طلاق 
گرفته بود و نزد ما زندگی می کرد. پدرم از این وضعیت رضایت نداشــت و اصرار می کرد تا 
من زودتر ازدواج کنم. خلاصه با وجود آن که هیچ علاقه قلبی به مرتضی نداشــتم، پای سفره 
عقد نشستم. مرتضی پسری مهربان و با گذشت بود که مرا خیلی دوست داشت، به همین دلیل 
روزهای خوبی را می گذراندم و هیچ کمبودی را احساس نمی کردم. مرتضی در مغازه لاستیک 
فروشــی پدرش کار می کرد و اوضاع مالی خوبی داشت اما او مردی تعصبی بود و به خاطر 
ســوءظن هایش مدام مرا ســوال پیچ می کرد. با آن که چندین سال از زندگی مشترکمان می 
گذشت و صاحب یک دختر 1۵ساله بودیم ولی از رفتارهای همسرم بسیار عصبانی بودم چرا 
که او مدعی بود با پسرعمه و چند نفر دیگر ارتباط نامتعارف دارم. او می گفت فقط به خاطر 
آبروی خانوادگی سکوت می کنم تا فرزندم نیز بی مادر نشود وگرنه تو با این گونه رفتارهای 
غیراخلاقی برای من مرده ای بیش نیســتی! و ... در همین آشفته بازار زندگی ام بود که روزی 
خواهر مطلقه ام ســیم کارتی را در گوشی تلفن من گذاشت که بلافاصله پیامک های عاشقانه 
و تماس های فردی به نام »هوشنگ« آغاز شد. ابتدا اهمیتی به آن ها ندادم ولی چند روز بعد 
به ناچار به یکی از پیامک ها پاســخ دادم و به این ترتیب رابطه من و هوشنگ در حالی آغاز 
شد که او اهل یکی از روستاهای سرخس بود و ادعا می کرد به زودی برای دیدار من به مشهد 
می آید. خلاصه خودم هم نفهمیدم چگونه با وسوسه های شیطانی، همسر و فرزندم را فراموش 
کردم و با آن جوان  غریبه وارد رابطه تلفنی و پیامکی شــدم. از سوی دیگر مرتضی که به من 
سوءظن داشت بیشتر مرا زیر نظر گرفته بود تا این که متوجه این رابطه غیراخلاقی شد. حالا هم 
در حالی عذاب وجدان رهایم نمی کند که تحمل نگاه های سرزنش آمیز همسرم را ندارم چرا 
که او در زندگی خیلی به من محبت کرد، به طوری که به مناسبت تولدم یک دستگاه خودروی 

پژو2۰۶ آلبالویی رنگ به من هدیه داد ولی من پاسخ محبت هایش را با خیانت دادم و ... 

مجازاتم کنید!
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث//  مردی که در جریان یک اختلاف 
خانوادگی همسر سومش را با ضربات متعدد چاقو به 
قتل رسانده بود پس از 11 سال از وقوع جنایت موفق 
شد از اولیای دم رضایت بگیرد و صبح روز گذشته به 
لحاظ جنبه عمومی جرم در شعبه 1۰ دادگاه کیفری 

استان تهران محاکمه شد.
وقوع این جنایت از ســوی زن جوانی به پلیس اعلام 
شــد. وقتی تیم جنایی به محل حادثه رفت با جســد 
زن جوانی مواجه شــدند که با ضربه های چاقو به قتل 
رســیده بود. مریم که موضوع را به پلیس خبر داده بود 
خود را خواهر شــوهر مقتول معرفی کرد و در تشریح 
ماجرا به مأموران گفت: برای دیدن برادرم و همسرش 
به خانه آنها رفتم اما هرچه زنگ خانه شــان را زدم و 
با آنها تماس گرفتم پاســخم را ندادند و همین موضوع 
باعث شــد تا نگران شان شوم. تقریباً نیم ساعتی پشت 
در ماندم تــا اینکه برادرم در را باز کــرد و با حالتی 

آشــفته گفت که زنش مهرانگیز را کشته است. در ابتدا 
حرف هایش را باور نکردم اما وقتی وارد خانه شــدم 
داخل حمام با جسد غرق در خون مهرانگیز مواجه شدم 
و با پلیس تماس گرفتــم. بدین ترتیب بلافاصله متهم 

به نام مهران بازداشت شد.
 وی در همان ابتدا اتهام قتل را پذیرفت و گفت: من به 
تازگی با مهرانگیز ازدواج کرده بودم. او همســر سومم 
بود ســر موضوعی با هم جروبحث کردیم. وقتی وارد 
حمام شــد دنبالش رفتم تا با او صحبت کنم اما به من 

فحاشی کرد و از فرط عصبانیت او را با چاقو زدم.
پس از اعترافات صریح متهم کیفرخواســت علیه او به 
اتهام قتل عمدی صادر و پرونده به شــعبه 11۳ وقت 

فرستاده شد.
در آن جلســه مهران با پذیرش اتهامش مدعی شــد 
قصدی برای قتل نداشته و عمدی در کارش نبوده است 
وی درباره علت درگیری اش با مهرانگیز گفت: من از 
همسر دومم یک دختر ۵ ساله داشتم. آن روز به دیدن 
دخترم رفته بودم که مهرانگیز پس از آنکه متوجه شــد 
از کوره در رفت و به من فحاشــی کرد. او می گفت من 
حق ندارم دخترم را ببینم و مــن در جوابش می گفتم 
که او دخترم اســت و نمی توانم او را کنار بگذارم. اما 
مهرانگیز عصبانی شــد و به من و دخترم فحاشی کرد 
که خیلی عصبانی شدم و با کارد آشپزخانه به سراغش 
رفتم و چند ضربه به او زدم. من قصدم کشتنش نبود و 

فقط می خواستم زخمی اش کنم.قضات از متهم پرسیدند: 
آیا می دانستی که همسرت باردار بود؟ متهم پاسخ داد: 
مهرانگیــز درباره بارداری اش حرفی به من نزده بود و 

نمی دانستم.
با پایان جلســه دادگاه قضات وارد شور شدند و متهم 
را به قصاص محکوم کردنــد و رأی صادره در دیوان 
عالی کشور نیز مهر تأیید خورد. اما با گذشت 11 سال 
از ایــن ماجرا خانواده مقتول برای اجرای حکم حاضر 
نمی شدند تا اینکه مهران موفق شد از خانواده همسرش 
رضایت بگیرد و به لحاظ جنبــه عمومی جرم دوباره 

محاکمه شد.
متهم در این جلسه گفت: من قبل از ازدواج با مهرانگیز 

دوبــار ازدواج کرده بودم اما هــردو ازدواجم ناموفق 
بود. بعد از مدتی عاشــق مهرانگیز شدم و با او ازدواج 
کردم. اوایل زندگی مان خیلی خوب بود و داشــتم طعم 
خوشبختی را می چشیدم که یک جروبحث منجر به قتل 

او شد.
او درباره اینکه چطور موفق به جلب رضایت از اولیای 
دم شــده، گفت: پدر و مادر مهرانگیز اصرار داشتند که 
من قصاص شــوم. اما تلاش های پــدر و مادرم نتیجه 
داد و آنهــا پذیرفتند با گرفتــن مبلغی رضایت بدهند. 
زمان حادثه من ۳۵ ســالم بود و حالا ۴۶ ساله ام و به 
میانســالی رسیدم. 11 سال است که دخترم را ندیده ام 
و در این مدت به لحاظ روحی خیلی آســیب دیدم و 
درخواســت دارم با توجه به مدت زمانی که در زندان 
بودم و خســارتی که بر خانواده ام تحمیل شد، قضات 
در مجازاتم تخفیف قائل شــوند.پس از اظهارات متهم 

قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

رهایی از قصاص بعد از قتل همسر سوم

شلیک به زندگی آخرین پلان فیلم 12 دقیقه ای

پســر  حوادث//  ســرویس 
نوجوان که با شلیک گلوله به 
سرش خودکشی کرده فیلمی 
از 12 دقیقــه پایانی عمرش 
به جا گذاشــت که انگیزه اش 
از این اقدام را نشان می دهد.

ساعت 2:۳۰ ظهر شنبه 22 آذر، مرگ 
مشکوک پسری 12 ســاله در منطقه 
ســعادت آباد به بازپرس کشیک قتل 

پایتخت اعلام شد.
به دنبال اعلام این خبر تحقیقات آغاز 

و در بررســی های اولیه مشخص شد 
پســر دانش آموز با شــلیک گلوله از 
کلت کمری به زندگی خود پایان داده 
اســت. بدین ترتیب تیم جنایی راهی 
محل شــده و بررســی ها برای یافتن 
علت مرگ آغاز شد. نخستین تحقیقات 
نشــان می داد مدتی قبل پدر و مادر 
پسر 12 ســاله از هم جدا شده و او با 
پدرش که پزشک است زندگی می کرد.

در زمان حادثه مادر بزرگ این پســر 
دانش آموز در خانــه بوده اما وقتی او 

در اتاق پذیرایی حضور داشته نوه اش 
به اتاقش رفته و دقایقی بعد نیز صدای 
شلیک گلوله ای شنیده شد، مادر بزرگ 
وحشتزده به اتاق پسر نوجوان می رود و 
با جسدش مواجه می شود.پسر نوجوان 
قبل از مرگش، دوربین فیلمبرداری را 
روشن کرده و در مقابل دوربین انگیزه 
خــود از این مرگ را بیان کرده بود. او 
گفته بود از زندگی خسته شده و دیگر 
نمی تواند به زندگی اش ادامه دهد. حتی 
دستنوشته ای با این مضمون نیز از خود 

به جا می گذارد. در پایان این فیلم 12 
دقیقه ای پسر نوجوان اسلحه کلت کمری 

را برداشته و به سرش شلیک می کند.
در ادامه بررسی ها پدر خانواده مدعی 
شــد که خودش  در خانه اســلحه ای 
نداشــته و مشخص نیســت که پسر 
نوجوان اســلحه را از کجا تهیه کرده 
است. از سویی داخل کلت کمری تنها 
یک گلوله بوده و او با شلیک تنها تیری 
که در اسلحه بوده به زندگی اش پایان 

داده است.

دستگیری30متهمدرسایتهایشرطبندی

سرویس حوادث// 3۰ نفر از تبلیغ 
کنندگان سایت های شرط بندی و 
قمار در فضای مجازی نیز از سوی 

پلیس فتا دستگیر شدند.  
ســرهنگ داوود معظمــی گودرزی 
رئیــس پلیس فتا پایتخــت با اعلام 
این خبر اظهار کــرد:  طی چند روز 
گذشته بیش از ۳۰ نفر از افرادی که 
در حــوزه قمار و شــرط بندی فعال 

بودند، دستگیر شــدند و آن ها را در 
اختیــار مراجع قضایی قــرار دادیم. 
بیشتر این اشخاص کسانی هستند که 
در فضای مجازی تبلیغات سایت های 
شــرط بندی را انجام دادند و در قبال 
این تبلیغات پول  می گرفتند.سرهنگ 
گودرزی در ادامه گفت: برخی از این 
افراد نیز کارت های بانکی خود را در 
اختیار مجرمان سایبری قرار می دادند 

و باعث می شــدند که وقــوع جرم 
شرط بندی تسهیل شود، این افراد در 
حال حاضر در اختیار پلیس هستند و 

بررسی ها همچنان ادامه دارد.
رئیس پلیس فتا بیان کرد: درگاه هایی 
که ایــن مجرمان اســتفاده می کنند، 
درگاه های جعلی بوده و اصلی نیستند 
و آن ها را اجاره می کنند و بلافاصله 

تغییر کاربری می دهند.

آگهی مزایده اتومبیل
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رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس -مریم چمنی

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

ســرویس حوادث//  فرمانده انتظامی شهرستان پارســیان از کشف ۶3 طاقه پارچه خارجی 
قاچاق به ارزش 14میلیارد و5۰۰میلیون ریال در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ »سید غلامرضا حسینی« در تشریح این خبر اظهار داشت: مأموران پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
شهرستان حین گشت زنی در محور ورودی روستای دشتی به یک دستگاه خودرو نیسان مشکوک وجهت 
بررسی بیشــتر آن را متوقف کردند.وی افزود:مأموران جهت بررسی بیشترخودرو نیسان قصد انتقال آن به 
یگان انتظامی را داشته که با سنگ پرانی اهالی و مانع اندازی خودروی اسکورت مواجه که با تدابیر نیروها 
خودرو پراید اســکورت هم توقیف و به همراه نیسان به مقر انتظامی منتقل شد.فرمانده انتظامی شهرستان 
پارسیان عنوان کرد: مأموران در بازرسی از خودرونیسان ۶۳ طاقه انواع پارچه خارجی قاچاق کشف کردند.
این مسئول انتظامی ارزش محموله کشف شده را 1۴میلیارد و۵۰۰میلیون ریال عنوان و تصریح کرد: در این 
زمینه 2دستگاه خودرو توقیف، یک متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده جهت سیر مراحل قانونی به 

مرجع قضائی معرفی شد.

کشف 6۳ طاقه پارچه خارجی قاچاق در پارسیان
انتظامی استان  سرویس حوادث//  فرمانده 
از پلمب انبار لاستیک های خودرو به ارزش 
14 میلیارد ریال در شهرستان اهواز خبر داد.

سردار« سید محمد صالحی«در تشریح این خبر 
اظهارداشــت: در راســتای مبارزه قاطع پلیس 
با مفســدان اقتصادی، مأمــوران پلیس امنیت 
اقتصادی اســتان با همــکاری اداره صمت در 
شهرستان اهواز پس از رصدهای صورت گرفته 
موفق به شناســایی یک انبار لاستیک در سطح 

این شهرستان شدند.
وي ادامــه داد: پس از هماهنگــی های لازم و 

اخذ مجوزهای قضایــی، مأموران پلیس امنیت 
اقتصادی در بازرســی انبار مذکور ۴9۸ حلقه 
لاستیک خودروهای ســبک و سنگین کشف، 
یک نفــر را در این رابطه دســتگیر و همچنین 
انبار مذکور پلمب کردند.فرمانده انتظامی استان 
خوزســتان با بیــان اینکه کارشناســان ارزش 
لاســتیک های احتکار شده را 1۴ میلیارد ریال 
برآورد کرده اند، گفت: عزم پلیس و دستگاه قضا 
در برخورد با مفسدان اقتصادی قاطعانه و بدون 
اغماض است و مجازات سنگینی در انتظار آنان 

خواهد بود.

پلمب انبار لاستیک های قاچاق در اهواز

تجدید دوم آگهی مناقصه عمومی شماره  99-74

 ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات  استانی و ملی
 ج( شرایط متقاضی :  ۱ - داشتن شخصیت حقوقی  ۲-  داشتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت 
در فرآیند ارجاع کار و ضمانت نامه انجام تعهدات  . لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند » ج 
« فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه از ساعت ۱5:00 مورخ 
99/09/۲5  لغایت ساعت .۱4:00 مورخ 99/۱0/0۲ به پایگاه اینترنتی سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به آدرس  www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد مناقصه، ساعت ۱4:00 
مورخ  99/۱0/۱۳ و بازگشایی پاکات ساعت 09:00 مورخ 99/۱0/۱4 بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر 

به آدرس اینترنتی  www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید.      شناسه آگهی :۱06۱۲۳5

ری و حمل و نقل جاده ای    اداره کل راهدا

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی فوق را با مشخصات و 
شرایط کلی ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.

الف ( شرح مختصر کارها :

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان هرمزگان 

                     موضوع پروژه 
        خرید یک دستگاه لودر 

   شهرستان 
 بندرعباس

مدت پیمان )ماه(
 ۲        

مبلغ تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار )ریال(
۱.۱00.000.000  
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 اینترنت پرسرعت به ۳۰ روستای رودان رسید
 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // مدیر مخابرات منطقه 
هرمزگان از رسیدن اینترنت پرسرعت به ۳۰ روستای شهرستان 
رودان خبر داد و گفت: ۳۵ روستا در اولویت هستند و یک سایت 
جدید در مسافرآباد رودخانه به بهره برداری می رسد.به گزارش 
خبرنگار دریا  ،مهندس امیر یگانه مدیر منطقه با بیان اینکه طی 
ســال جاری اینترنت در روستاهای بخش جغین و روستاهای 
برنطین، حسین آباد، پشته گیش و باغ شاه به G ۳وG ۴  ارتقاء 
یافته است، اظهار داشت: پیش از این نیز روستاهای سید سلطان 
محمد، فاریاب رودخانه بر، کمیز، سرجوئیه، منبع آب زیارتعلی، 
وزیری، خیرآباد، اســلام آباد و ماشنگی در شهرستان رودان از 
اینترنــت G ۳وG ۴ بهره مند شــده بودند.مدیر منطقه هرمزگان 
تصریح کرد: توسعه خدمات در حوزه مخابرات و خطوط ارتباطی 
در سطح شهرها و روستاها اولویت اول مخابرات منطقه هرمزگان 
است.وی در ادامه از توسعه 7۰۰ کلیومتری شبکه فیبر نوری در 
استان طی شش ماه اول سال جاری خبر داد و افزود: هم اکنون نیز 
2۵۰ کیلومتر دیگر با پیگیری استاندار هرمزگان و مساعدت وزیر 
ارتباطات در دستور کار قرار دارد.ایشان از راه اندازی خط فیبر 
نوری در بخش های رودخانه و بیکاه خبر داد و خواستارهمکاری 
بخشــداری ها، شهرداری و دهیاری ها به جهت تسریع و تسهیل 
در تحقق این خدمت رسانی به مردم شد.مهندس یگانه خواستار 
بهســازی تجهیزات برق بــرای حفاظت بهتــر از باتری های 
سایت های تلفن همراه شــد و بر لزوم پیگیری این موضوع در 
شهرستان رودان تاکید کرد.وی با اشاره به مشکلات مطرح شده 
در آنتن دهی تلفن همراه در برخی مناطق شهرستان گفت: قطعا 
تیم فنی و طراحی شرکت مخابرات هرمزگان تمام این موارد را 
مورد بررسی و کارشناسی قرار خواهند داد.مدیر مخابرات منطقه 
، حفاری های شــرکت گاز در رودان را چالش اصلی مخابرات 
به واسطه ایجاد اختلال و خرابی فراوان خطوط مشترکین دانست 
و عنوان داشــت: با هماهنگی ها انجام شده این موضوع کاهش 
یافته اما آســیب هم چنان ادامه دارد.مهندس یگانه با بیان اینکه 
۶۵۰ نقطه روســتایی برای ارتقاء اینترنت در دستور کار بوده و 
هم اکنون به 2۵۰ نقطه رسیده است، گفت: این فرآیند با جدیت 
با انجام هماهنگی با وزراتخانه ادامه دارد و در شهرستان رودان 
نیز مناطقی همچون ایست و بازرسی فاریاب، روستاهای باجانی، 
باغ نرگس، بجگوییه، پالور، پشــتکوه آبدان، چاه ابراهیم، چاه 
سیف الله، چاه نوری، خودروگان چیل بنان، خیرآباد، درمکو، دره 
حاجی، دشت صفا، دلوابان، رستم آباد، رگاب، زرد شمع، زمینان، 
سرکهنان، ســیزه، کریم آباد، کم جمال،کهنوشتری، مسافرآباد، 
ناصرآباد، نظرآباد قلعه، قلندری و محله بند ملا  در شهر رودان 
در اولویت اجرای ارتقای پوشــش اینترنت قرار دارند.ایشان از 
راه اندازی سایت اینترنت پرسرعت در مسافرآباد بخش رودخانه 
طی دو هفته آینده نیز خبر داد.مدیر مخابرات منطقه در پایان بر 
لزوم همیاری شهرداری ها در رودان برای اصلاح و ارتقای تلفن 
ثابت تاکید کرد و گفت: قطعا برای بهره مندی تمامی متقاضیان از 

تلفن ثابت باید یک همکاری مثبت شکل گیرد.

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

معماری سنتی مساجد شهر بندرخمیر

چشم

)قسمت سوم(
گروه گزارش// مســاجد بندرخمیر که در بستر 
زمان ساخته شــده اند، از نگاه معماری دارای 
ویژگی های هستند که در در دو قسمت پیشین 
نوشتار به برخی از این ویژگی ها پرداخته شد، 
در این نوشتار تلاش بر این است تا از نگاه های 
دیگری به این موضوع پرداخته شــود و مساله 
اصلی این است که معماری سنتی مساجد شهر 
بندرخمیر در بستر زمان به چه صورت جای خود 
را به معماری مدرن داد و نقش معماری مدرن در 
کدام بخش مساجد بندرخمیر بیشتر خودنمایی 

می کند. 
مساجد بندرخمیر هم همانند سایر مساجد از بخش 
های متعددی تشکیل شــده که برخی از این بخش 
ها نظیر شبســتان به تدریج از بین رفته و بخش های 
جدیدی نظیر گنبد در برخی از مساجد شهر بندرخمیر 
اضافه شــده است. شاید استقامت مصالح ساختمانی 
جدید و استحکام سقف و ستون هایی که در مساجد 
جدید بندرخمیر ایجاد می گردد، بنای گنبد را بر بالای 
مساجد بندرخمیر امکان پذیر ساخته است. در گذشته 
مساجد جنوب ایران و به ویژه مساجد جنوب ایران 
و شــهر بندرخمیر گنبد نداشتند، ولی در حال حاضر 
ساختن گنبد بر مساجد جنوب ایران و به ویژه مساجد 
جامع برخی از روســتاها و شهرســتان بندرخمیر و 
شــهر بندرخمیر معمول شده است. در این نوشتار که 
با حمایت های شــورای اســلامی شهر بندرخمیر و 
شــهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر جناب 
آقای مهندس جواد محمودی به رشته تحریر در می 
آید در نظر دارد به مولفه های دیگری از معماری سنتی 
مساجد بندرخمیر در بستر تاریخ پرداخته و نشان دهد 
که این معماری در بستر زمان چه تحولی را پشت سر 
گذاشته است. به یقین توان مالی سازندگان مساجد و 
نگاه آن ها نیز در ســبک معماری مساجد تاثیرگذار 
بوده است و مساجد با نقشه های مشخص ساخته می 

شدند.
بسیاری از بخش های مساجد به تدریج وارد عرصه 
معماری مساجد شدند. مساجد قدیمی بندرخمیر گنبد 
نداشــته و در معماری سنتی مساجد شهر بندرخمیر 
گنبد جایگاهی نداشته است.گنبدها نیز یکی از علائم 
معماری اسلامی هستند که متنوع ترین آنها در ایران 
به کار گرفته شــده اند. این گنبدها از خشت خام با 
انــدود کاه گل یا آجر و ســنگ در سرتاســر ایران 
اسلامی خودنمایی می کنند. گنبد های رنگین کاشی 
کاری شــده و گاه طلا کاری شده نیز از خصوصیات 

مســاجد ایرانی به شمار می رود. گنبد سازه ای است 
معمارانه شبیه نیم کره ای توخالی. تاریخ ساخت گنبد با 
مواد گوناگون به پیش از تاریخ می رسد. ساخت اولین 
گنبدهای فنی پیشــرفته در اروپا در انقلاب معماری 
رومی آغاز شد، هنگامی که رومی ها فضاهای بزرگ 
داخلی معابد و ساختمان های عمومی، مانند پانتئون 
را می ساختند. گنبد را می توان به شکل یک کمان که 
با چرخش حول محور عمودی مرکزی آن به وجود 
می آید تصور کرد. همچنین گنبدهای قوسی شکل، اگر 
درست طراحی شوند دارای استحکام زیادی هستند و 
می توانند فضای زیادی را بدون ستون محافظ پوشش 
دهند. گنبدهای پیش کرده، پیش رونده به انگلیسی: 
)Corbel( بــا پیش روی افقی در هر طبقه از دیوار به 
وجود می آیند به  طوری که هر طبقه نســبت به طبقه 
پایینی بیشتر به داخل متمایل می شود و در پایان کل 
محوطه در یک نقطه به هم می رسد. گاهی به این نوع 
گنبد، گنبدنما گفته می شود.  گنبدواقعی،گنبدی است که 
به  طور فزاینده ای به سمت داخل زاویه دار شده و در 
نهایت نسبت به پایه گنبد زاویه 9۰ درجه پیدا می کند.با 
تعاریفی که از گنبد عنوان شده است و حتی گنبدهایی 
از خشت و گل در گذشته وجود داشته است، این سوال 
همواره به ذهن متبادر می گردد که چرا در مســاجد 
جنوب ایران و به ویژه در شهر بندرخمیر که موضوع 
این نوشتار می باشد، گنبد وجود نداشته است. دلایل 
این امر می تواند متعدد باشــد. عدم استحکام مصالح 
و کوچک بودن مساجد بندرخمیر در گذشته یکی از 
این دلایل بوده است. معمولا مساجدی که گنبد دارند، 
دارای وسعت بیشــتر بوده و در سقف مسجد فضای 
کافی بــرای ایجاد گنبد وجود دارد. اما بســیاری از 
مساجد قدیمی بندرخمیر پیش از بازسازی کنونی آن 
ها، مساجد بزرگی نبوده و دارای سقف های به نسبت 
کوتاه بودند. مصالح به کار برده شده در ساخت دیوار 
و ستون های مساجد بندرخمیر بعد از خشت و گل، 
ســنگ و گچ بوده است. گنبد معمولا بر بالای سازه 
های مستحکم بنا شده و ستون های متعدد مساجد آن 
را تحمل می کنند. لذا ستون سنگ و گچی یا خشتی 
برای مدت زمان طولانی نمی توانند گنبد را نگه دارند. 
بارش باران های سیل آسای مدت دارد نیز باعث چکه 
کردن گنید و در نتیجه تخریب آن می گردد. در گذشته 
نیز مانند اکنون ایزوگام یا قیر و گونی نبوده اســت تا 
از نفوذ آب در داخل گنبد جلوگیری نماید. لذا سقف 
بسیاری از مساجد شهر بندرخمیر توان تحمل گنبدها 
را نداشته است. از سوی دیگر معمولا معماری سنتی 
مساجد شهر بندرخمیر تطابق یافته از معماری سنتی 
جنوب ایران بوده است و چون به صورت فراگیر در 
معماری سنتی مساجد شهرستان بندر خمیر گنبد وجود 
نداشته است، در شهر بندرخمیر هم خیرین و سازندگان 
مساجد تلاش داشتند همگرا با معماری سنتی مساجد 

جنوب ایران باشند. ایجاد یک سازه با مصالح قدیمی 
در مساجد می توانست به تخریب مساجد نیز منجر 
گردد. هر چند در شــهر بندرخمیر برکه های گنبدی 
شکل ساخته شده که قدمت برخی از آن ها تا صد سال 
هم می رسد، اما چون ساخت گنبد در مساجد قدیمی 
معمول نبود، معماران بندرخمیری نیز در زمان ساخت 
مساجد شهر بندرخمیر اقدام به ساخت گنبد ننمودند. 
مصالحی که در ساخت گنبد کاربرد دارد هم در دوران 

قدیم در دسترس نبوده است.
اما با تحولی که در ســاخت گنبد در دوران کنونی به 
وجود آمد، بر روی مســاجد بندرخمیر نیز گنبدهای 
متعدد ساخته شد. مسجد جامع شهر بندرخمیرو گنبد 
آن در نوع خودش جالب توجه می باشــد و نگاه هر 
بیننده را به خود جلب می نماید. با قرار گرفتن لوستر 
در زیر گنبدهای ساخته شده در مساجد بندرخمیر، 
زیبندگی سقف مساجدبندرخمیر دو چندان شده است. 
گنبدها ساخته شده از بتون یا مصالح دیگر که در بستر 
زمان از نگاه مصالح تغییراتی به خود دیده اند با قیر و 
گونی و بعدها با ایزوگام پوشانده شده تا سقف گنبد و 
مســجد از باران های سیل آسای شهر بندرخمیر در 
برخی از ماه های سال در امان باشد.گنبدهای مساجد 
شهرستان و شهر بندرخمیر با توجه به مساحت مسجد 
ساخته شده و با بزرگی و کوچکی مسجد، اندازه گنبد 
هم متغیر است.گذر زمان تغییرات زیادی را در سبک 
معماری مساجد بندر خمیر ایجاد نموده است. تفاوت 

اساسی دیگری که در مساجد قدیم و جدید بندرخمیر 
از نگاه معماری وجود دارد ارتفاع سقف آن ها از کف 
مسجداست. مساجد قدیمی بندرخمیر معمولا دارای 
سقف کوتاه تری بودند. فقط مسجد جامع بندرخمیر 
سقفش بلدتر بود تا پنکه های سقفی با میله های بلند 
بتوانند سقف مسجد را خنک کنند. اما مساجد کنونی 
بندرخمیر اعم از مسجد جامع شهر بندرخمیر و دیگر 
مساجد این شهر دارای سقف بلند هستند و گنبدها نیز 
در ســقف های بلند مسجد نمای زیباتری ایجاد می 

نماید.
 معمولا چون صحن مســاجد کنونی شهر بندرخمیر 
با ارتفاع از کف زمین ســاخته می شود و کف فضای 
داخلی مســجد در برخی از مساجد با صحن مسجد 
همسان اســت، خود بخود مساجد بلندتر از گذشته 
نشان داده می شــوند. البته در برخی از مساجد نیز 
صحن مسجد پایین تر فضای داخلی مسجد که محل 
نماز خواندن اســت، می باشد و نمازگزاران با دو الی 
سه ردیف پله از صحن مســجد وارد فضای داخلی 
مسجد می شوند.نقش معماران بندرخمیری در ساخت 
مساجد این شهرستان و شــهر  بی بدیل بوده است. 
معماران ســنتی بندرخمیر در گذشته و اکنون تلاش 
داشتند نبوغ خود را در دیوارهای مرتفع، ستون های 
مرتفع مسجد و گچ کاری های ستون های مسجد به 
خوبی نشان دهند. لذا در همان دوران گذشته نیز بنای 
مساجد مرتفع تر و زیباتر از سایر بناهای اطراف بوده 

است و چون مساجد را خانه خدا می دانستند، تلاش 
داشتند بهترین مصالح زمان و بهترین نوع معماری در 
ارتباط با آن به کار گیرند.معمولا به معماران و کارگران 
بندرخمیری که در ساخت مسجد مشارکت داشتند، 
حقوق و دستمزد بیشتری می دادند و هر معماری در 
بندرخمیر نمی توانست اقدام به ساخت مسجد نماید. 
معماران بناهای عام المنفعه مانند مســجد و برکه از 
معماران منحصر به فرد بندرخمیر بوده و بســیار کار 

کشته بودند. 
چون مساجد همیشه در دید نمازگزاران و مردم بوده 
است، لذا هر نوع اشتباه در معماری دیوار، مناره، ستون 
ها، شبستان و بعدها گنبد می توانست به اعتبار معمار 
خدشه وارد کرده و دیگر در مکان های دیگر هم به او 
کار ندهند و اگر معماری به سبک سنتی و مدرن مسجد 
خوبی بنا می نمود در شهر بندرخمیر و مناطق اطراف 
با دستمزد بیشتر به او کار ساخت مسجد می دادند. لذا 
معماران و کارگران زبده و توانمند در ساخت مساجد 
بندرخمیر مشارکت داشــتند و معماران به خیرین و 
افرادی که اقدام به ساخت مسجد می نمودند، عنوان 
می کردند که بهترین نوع مصالح و وسایل ساختمانی 
در اختیار آن ها قرار دهند و در گچ کاری مســاجد 
بندرخمیر نیز از گچ کاران حرفه ای استفاده می شده 
است. سنگ کاری ستون های داخل مساجد بندرخمیر 
نیز در نوع خود جالب توجه است که در نوشتارهای 

آتی  به آن پرداخته می شود.

@ gmail.comM.hassannia1354
دکترمحمد حسن نیا / دریا

شماره مجوز : 1396.3108 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1396/7/25
آگهی مزایده عمومی

 به استناد مصوبه مجمع عمومی عادی نوبت دوم مورخه ۲9 /۳ /۱۳99 شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان 
حوزه جزیره قشم در نظر دارد ساختمان شرکت تعاونی با کاربری تجاری مسکونی به شماره ثبت 554 از 

طریق مزایده عمومی با شرایط ذیل به فروش برساند 
متقاضیان می توانند پس از مطالعه کامل شــرایط مزایده پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز سه 
شنبه مورخه ۲/ ۱0 /۱۳99 به صورت کتبی به نشانی قشم -خیابان ولیعصر -جنب اداره پست -ساختمان 
مرزنشــینان- طبقه اول- واحد ۱ تحویل نمایند. ۱- قیمت پایه000 /000/ 000 /۱50 ریال معادل ۱5 
میلیارد تومان می باشد۲- متقاضیان می بایست همراه با ارسال کتبی درخواست و مبلغ یکصد میلیون ریال 
جهت تضمین شرکت در مزایده به صورت نقدی به شماره حساب 4۳۲ 555 ۳۲4 ۲  نزد بانک تجارت به 
نام شرکت تعاونی را به پیوست تقاضای شرکت در مزایده ارسال نمایند. ۳-مهلت دریافت اسناد از زمان 
انتشار آگهی به مدت ۷ روز می باشد 4-به پیشنهادات مبهم، مخدوش و فاقد مبلغ پرداختی با ارسال بعد از 
مهلت مقرر یا ارسال از طریق دور نگار ترتیب اثر داده نخواهد شد 5-کلیه هزینه های مربوطه اعم از نقل و 
انتقال، انتشار آگهی و اطلاعیه ،کارشناسی، امور مالیاتی ثبت اسناد ،دفتر خانه و غیره به عهده برنده مزایده 
می باشــد 6-شرکت در مزایده برای عموم آزاد می باشد ۷-شرکت تعاونی در قبول یا ردپیشنهاد مختار 
است 8-جلسه بازگشایی پاکت های مزایده در روز یکشنبه مورخه ۷/ ۱0 /۱۳99 ساعت ۳0: ۱0 در محل 
دفتر شرکت تعاونی می باشد9- برنده مزایده بایستی حداکثر ده روز پس از اعلام بهای پیشنهادی را به 

صورت نقدی به حساب شرکت تعاونی واریز نماید. 
۱0 -عدم واریز بهای پیشــنهادی توسط برنده مزایده در مهلت مقرر به منزله انصراف از مزایده تلقی و 
سپرده ایشان به نفع شرکت تعاونی ضبط خواهد شد ۱۱-سپرده نفرات اول تا سوم مزایده تا زمان تسویه 

حساب کامل توسط برنده مزایده نزد شرکت تعاونی باقی خواهد ماند.

 مدیر تصفیه -محمد دوشابی شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان حوزه جزیره قشم

در اجرای ماده ۲۲5 قانون تجارت از کلیه بســتانکاران احتمالی شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان حوزه جزیره قشم در حال 
تصفیه به شماره ثبت 8۱ ۱0 وشناسه ملی  ۱۷8 506 86۱ ۱0 که آگهی انحلال آن در روزنامه رسمی به شماره ۱05 ۲ مورخه 
۲6 /6 /99 ثبت گردیده دعوت به عمل می آورد تا ظرف مدت حداکثر 6 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول با ارائه مدارک مثبته 
ادعای خود به محل تصفیه شرکت واقع در قشم- خیابان ولیعصر- جنب اداره پست- ساختمان مرزنشینان- طبقه اول- واحد ۱ 
مراجعه نمایند بدیهی است که شرکت در مورد هرگونه ادعای احتمالی که خارج از مهلت فوق به شرکت منعکس گردد مسئولیتی 

نخواهد داشت.  تاریخ انتشار :99/9/۲5
مدیر تصفیه محمد دوشابی

کاران -نوبت اول شرکت تعاونی مصرف مرزنشینان حوزه جزیره  آگهی دعوت از بستان
قشم )در حال تصفیه( به شماره ثبت ۸۱ ۱۰ و شناسه ملی ۱۷۸ ۵۰۶ ۸۶۱ ۱۰

 مجمع عمومی عادی نوبت اول شرکت تعاونی گوهر بنای قشم )در حال تصفیه( در ساعت ۱0 روز یکشنبه مورخه ۷/ 99/۱0 در 
محل دفتر هیات تصفیه شرکت تعاونی برگزار می شود از کلیه اعضاء دعوت می شود شخصا یا وکالتا جهت اتخاذ تصمیم نسبت 
به موضوعات ذیل در این جلسه حضور به هم رسانند.ضمناً به اطلاع می رساند که اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست 
به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 6 /۱0 /99 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت برگه 

ورود به مجمع را دریافت دارند. دستور جلسه :-گزارش هیات تصفیه سال ۱۳98 انتخاب اعضای هیات تصفیه
 تاریخ انتشار :99/9/۲5

هیات مدیره شرکت تعاونی

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی نوبت اول شرکت تعاونی گوهر بنای قشم) در حال تصفیه(

پروانهکسببهنامفرهادتورنگتاریخصدور۱3۹۵/۱۲/۲۸بهشمارهپروانهکسب۲7۲۸/تپک/۹۵صنفآرایشی
بهداشتیبهآدرسدرگهانبازاردودولفین،طبقهاول،لاینرز۴پلاک۲۲0۸مفقودشدهوازدرجهاعتبارساقطمیباشد

مفقودی



جنوب کشور

  طالع بینی  

سه شنبه  25آذر 1399

29ربیع الثانی 1442

 سال  نوزدهم شماره 3489

   فروردین :
شــور و نشــاط زیادی دارید و به لطف این احساس، 
کار ها را ســریع تر از همیشه انجام دهید. به پند و اندرز 
بزرگ تر هــای فامیل گوش فرا دهیــد. امروز مجبور 
می شــوید که وقت زیادی را به رسیدگی به مشکلات اعضای خانواده 
اختصاص دهید. مواظب رفتار و گفتارتان باشید و حرفی نزنید که زمینه 
ناراحتی اطرافیان را فراهم کند. انسان زحمت کشی هستید و تلاش های 
زیادی در زندگی انجــام داده اید، اما مزد زحمت های خود را نگرفته اید 
و این وضعیت زمینه افســردگی و ناامیدی شما را فراهم کرده است. غم 
به دل خود راه ندهید چرا که این شــرایط ادامه پیدا نمی کند و زودتر از 
چیزی که فکرش را بکنید اطرافیان متوجه زحمت های شما خواهند شد. 
به لحاظ کاری روز خوبی را در پیش دارید و به موفقیت چشــمگیری 
دست پیدا خواهید کرد. فرصتی دست می دهد تا با حضور در کنار دوستان 
و آشنایان، اضطراب و نگرانی ها را فراموش کنید. همسر یا عشق زندگی تان 
دائم به کارهای تان ســرک می کشد و این وضعیت زمینه دلخوری تان را 

فراهم کرده است.
   اردیبهشت   :

یکی از اطرافیان در بستر بیماری است و به کمک شما 
نیــاز دارد. بیش از حد به دغدغه های مالی فکر نکنید. 
کار ها را زودتر از همیشه به پایان برسانید و فرصتی را 
برای استراحت کنار بگذارید. امروزوفردا کردن را کنار بگذارید و کار های 
مهم را پشت گوش نیاندازید. همسر یا عشق زندگی تان قصد دارد امروز را 
به یکی از عاشقانه ترین روز های زندگی شما تبدیل کند، این وضعیت را 
مغتنم بدانید و به عشق زندگی تان ثابت کنید که شما نیز از بودن در کنار وی 

و هم صحبتی با ایشان لذت می برید.
    خرداد  :

اهل ورزش و تفریح هســتید و امروز فرصت لازم برای 
کار های موردعلاقه تان را پیدا می کنید. روز خوبی را برای 
سرمایه گذاری آغاز نکرده اید و امروز به نفع شما است که 
از هرگونه سرمایه گذاری و تجارت دوری کنید. قرار است 
تغییراتی را در منزل یا محل کار انجام دهید، امروز زمان مساعدی برای این 
تغییر است و با انجام این تغییرات، روحیه تان را بهبود بخشید و حال و هوای 
تازه ای پیدا کنید. دیدگاه خود نسبت به همسر یا عشق زندگی تان را تغییر 

دهید و به ایشان سخت نگیرید.
        تیر  :

امروز بیشتر از چیزی که فکرش را بکنید به شما خوش 
خواهد گذشــت. قصد خرید طــلا و جواهر یا کالای 
گران قیمتی را دارید، اما برای خرید شک کرده اید و نگران 
هستید که از این خرید ضرر کنید. هیچ جایی برای نگرانی وجود ندارد و 
امروز باخیال جمع خریدی که مد نظرتان است را انجام دهید و مطمئن 

باشید از این خرید، سود خوبی عاید شما خواهد شد.
 مرداد:

با انجام کار های ســرگرم کننده و نشاط آور، اضطراب و 
نگرانی را خاتمه دهید. روز خوبی برای کار و تجارت 
نیســت و ضرری را در معامله ها تجربه خواهید کرد. 
احتمال ایجاد مشــاجره ای درمیان اعضای خانواده وجود دارد. روابط 
پنهانی که با فردی دارید کنار بگذارید و بیشتر به فکر آبروی خود باشید. 

     شهریور  :
حضور بیشــتری در جمع داشته باشید و از انزوا دوری 
کنید. به لحاظ کاری روز بسیار خوبی را آغاز کرده اید و 
با اتفاق های فرخنده ای در محل کار روبرو خواهید شد، 
از این موقعیت نهایت استفاده را ببرید و زمینه پیشرفت های شغلی خود را 
فراهم کنید. عازم سفری غیرمنتظره و ناگهانی خواهید شد. روز شلوغی را 

سپری می کنید و فرصتی برای استراحت و تفریح فراهم نمی شود. 
 مهر:

مشــکلی که امروز با آن روبرو می شــوید را به کمک 
اعتماد به نفس سرشاری که دارید از سر راه بردارید. روز 
خوبی را بــه لحاظ مالی آغاز کرده اید و امروز پولی به 
دست شما خواهد رسید. به یاد خاطره های خوش دوران کودکی خواهید 
افتاد. امروز احتمال عاشق شدن شما بسیار است، اما با عشق ماندگاری 
طرف نخواهید بود. مشــکلاتی کــه در پیش دارید را با مشــورت با 

بزرگ تر های خانواده حل کنید.
آبان :    

انســان آرامی هستید و همیشــه از حاشیه ها دوری 
می گیرید، این رویکرد امروز به کمک شما می آید و به 
رغم اینکه مشکلات زیادی در اطراف تان وجود دارد، 
آرامش تان را حفظ خواهید کرد. به لحاظ مالی پولی به دست تان خواهد 
رسید، اما بیشتر این پول را باید خرج زندگی کنید و چیزی برای پس انداز 
باقی نمی ماند. ممکن است میان شما و فردی جروبحثی ایجاد شود و این 
وضعیت زمینه ناراحتی شــما را در طول روز فراهم کند، این جروبحث 
ارزش ناراحتی شــما را ندارد و تا می توانید روزی بدون حاشیه را ادامه 

دهید و آغازگر مشاجره ای نباشید.
    آذر  :

یکی از اعضای منزل یا آشنایان نزدیک شما در خطر 
است و اگر امروز مواظب ایشان نباشید، صدمه ای به 
وی وارد خواهد شــد. در نتیجه امروز را تا می توانید 
بیشتر از همیشه در کنار اعضای خانواده باشید و شش دانگ حواس تان 
را جمع کنید تا کسی آسیب نبیند. حادثه ای در کمین شما است و بهتر 
است امروز بیشتر مواظب سلامت خود باشید. سودسرشاری از منبع 
پولی که پیش از این ســرمایه گذاری کرده اید روانه حساب بانکی تان 

می شود. 
   دی  :

تحت فشــار های زندگی قرار نگیرید و اجازه ندهید 
روزگار به شــما ســخت بگیرد. قرار است به همراه 
اعضای خانواده یا دوستان و آشنایان بیرون بروید و 
حسابی خوش بگذرانید، اما اگر مواظب نباشید حساب و کتاب خرج 
امروز از دست تان خارج می شود و هزینه زیادی روی دست تان گذاشته 
خواهد شد. نقشه های مهمی که برای کار و پیشرفت کشیده اید را با هر 

کس درمیان نگذارید و رازنگه داری پیشه کنید. 
 بهمن:

به فکر سلامتی تان باشید و مقداری استراحت کنید. 
فردی به شما پیشنهاد ســرمایه گذاری می دهد ، این 
پیشنهاد را جدی بگیرید و زمینه افزایش درآمدتان را 
فراهم کنید. نصیحت های پدر یا مادر یا بزرگان فامیل را جدی بگیرید. 
یکی از آشنایان در دل گرو عشق شما دارد و امروز این عشق پنهانی 
را برملا خواهد کرد. به لحاظ کاری با مشکلی روبرو خواهید شد، اما 
جایی برای نگرانی وجود ندارد و برای حل این مشــکل از هوش و 

استعداد خود کمک بگیرید.
 اسفند :

اعضای خانواده امروز ساز مخالف می زنند و اعصاب تان 
را به هم می ریزند. کنترل اعصــاب خود را در اختیار 
بگیرید و با چیز های پیش پا افتاده از کوره در نروید. برای افزایش درآمد 
به فکر سرمایه گذاری های بلندمدت باشید. ذهن تان را مشغول مشکلات 

کاری نکنید و امروز به خودتان استراحت دهید. 
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 آرزو توکلی ســرویس استان ها // استاندار کرمان 
در دیدارِ امام جمعــه جیرفت گفت: دغدغه مردم 
جنوب در حوزه انتقــال آب را مورد توجه داریم و 
بحث محیط زیست، کشاورزی و حفظ اکوسیستم 

هلیل رود تاریخی برای ما هم مهم است.
به گــزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر علــی زینی وند در دیدار 
حجت الاسلام رضا ســعادت فر امام جمعه جیرفت و ابوذر 
عطاپور فرماندار جیرفــت، 2۳ آذر ماه با وی با قدردانی از 
حضور امام جمعه و فرماندار جیرفت گفت: کرمان اســتان 
باظرفیتی اســت و با توجه به گستردگی آن طبیعی است که 

توسعه و زیرساخت ها در همه مناطق آن هماهنگ نیست.

وی عنوان کرد: علاقه مند و مصمم هســتم که برای توسعه 
متوازن در استان وقت بگذاریم، مواردی را که می توانیم انجام 
دهیم و در دیگر موارد هم اسنادی را تعریف کنیم که آیندگان 
نیز به توسعه متوازن توجه جدی کنند.استاندار کرمان با اشاره 
به اقدامات استانداران قبلی کرمان برای توسعه متوازن گفت: 
کرمان، استانی گسترده و با تفاوت های اقلیمی و فرهنگی است 
که باید به این تفاوت ها احترام گذاشت. همان طور که نگاه 
جمهوری اسلامی نگاه عادلانه به همه اقوام و فرهنگ ها است.

زینی وند تصریح کرد: در حوزه زیرساخت و اشتغال باید توجه 
بیشتری به مناطق کمتر توسعه یافته داشت.استاندار کرمان به 
اقدامات موثر معین های اقتصادی در استان به ویژه شهرستان 
قلعه گنــج پرداخت و گفت: مدل بعــدی این موفقیت را در 
شهرستان منوجان دنبال می کنیم.وی افزود: در هفت شهرستان 
جنوبی استان کرمان معین های اقتصادی را به صورت جدی 
وارد می کنیم که بتوانند بخشی از مشکلات اشتغال این مناطق 
را حل کنند.زینی وند بر این نکته تصریح کرد: در شــرق و 
شــمال استان هم این کار در حال انجام است، اما در جنوب 
توجه بیشتری معطوف می کنیم و حتما از جیرفت و عنبرآباد 

به زودی بازدید خواهیم داشت.
اســتاندار کرمان به دغدغه شهرستان های جنوبی کرمان در 
انتقال و تامین آب اشــاره کرد و گفت: در سفر فردا دوشنبه 
2۴ آذر ماه به تهران و دیدار با وزیر نیرو، تدبیر و تامین آب 
پایدار برای جنوب استان از محورهای کاری سفر خواهد بود، 
کما اینکه کرمان و کل استان مشکل تامین آب دارند.زینی وند 
با اشاره به دغدغه مردم جنوب استان در حوزه انتقال آب بیان 
کرد: به صورت جدی به این دغدغه ها و در حیطه اختیاراتمان 
توجه دارم و نظر خود را هم به صورت شــفاف گفته ام که 
اولا همه ما از استاندار و مدیر و مردم باید تابع قانون باشیم 
که به نفع همه اســت و کارها هم در چارچوب قانون بهتر 
پیش می رود.وی افزود: باید توجه داشته باشیم که مطالبات 
اجتماعی را به تنش و اختلافات سیاســی تبدیل نکنیم و از 
ائمه جمعه هم می خواهیم که در این زمینه راهنمایی بفرمایند.

محیط زیست، کشاورزی و اکوسیستم هلیل رود برای ما مهم 
است

استاندار کرمان به واکنش ها در فضای مجازی در خصوص 
انتقال آب هلیل رود اشاره کرد و گفت: نوع برخی جهتگیری ها 

از حالت مطالبات عادی فراتر رفته و به سمت اختلافات پیش 
می رود که اصلا برای استان خوب نیست.زینی وند تصریح 
کرد: وظیفه و تاکید من به عنوان استاندار این است که دغدغه 
مردم جنوب در حوزه انتقال آب، مورد توجه داشــته باشم، 
بحث محیط زیست، کشاورزی و حفظ اکوسیستم هلیل رود 
تاریخی هم برای ما مهم است.اســتاندار کرمــان ادامه داد: 
گزارشات مفصل و کارشناسی از مجموعه محیط زیست و 
آب گرفته ایم و در حال جمع بندی هستیم که به دغدغه های 
مردم هم توجه شود.وی اظهار کرد: بعضی از مطالبی که وارد 
موج رسانه و فضای مجازی می شود واقعیت ندارد. در یک 
ماه حضور من در کرمان، مطالبی درباره من در زمینه طرح 
انتقال آب هلیل رود تحلیل کردند که درست نبود و ممکن 

است برای دیگران هم تکرار شود.
زینی وند بیان کرد: اینکه می گویند ما در تهران با سیاسیون 
کرمــان درباره انتقال آب هلیــل رود صحبت کردیم، کاملا 
کذب اســت و تا امروز هیچ شخصیت سیاسی، غیرسیاسی 
و مســئولی در کرمان درباره این موضوع  دیدگاهی به من 
منتقل نکرده است.استاندار کرمان عنوان کرد: این نوع ادبیات 

را از ادبیات منطقی مردم عزیز و خونگرم جنوب جدا می دانیم 
و این ادبیات مطالبه گری قانونی نیست، جوانان و نخبگان و 
دانشگاهیان باید از استاندارشان توقع داشته باشند که مدافع 

حقوق همه مردم و مجری بدون کم و کاست قانون باشد.
زینی وند با بیان اینکه »استاندار مجری قانون است نه موضع 
یا مفســر قانون« گفت: با اینکه تصمیمات از قبل بوده اما 
وظیفه ماست به مطالبات مردم توجه کنیم، در هرگونه پروژه 
و طرحــی، مصالح و منافع عمومی مردم اولویت دارد که آن 

مصالح و منافع را باید کارشناسان و قانون تشخیص دهد.
استاندار کرمان اظهار کرد: مصالح و منافع مردم در فضاهای 

احساسی،  تنش زا و مجازی تامین نمی شود.
زینی وند ادامه داد: توقع ما از ائمه جمعه، نخبگان حوزه جنوب 
و مردم این است که به این مسائل توجه کنند، ما در حوزه آب 
و طرح ها دقت داریم که حق و حقوقی از مردم ضایع نشود.
وی گفت: 9۰ درصد مباحثی که از زبان ما ساختند و تحلیل 
کردند و هنوز نرسیده شروع به تخریب کردند، اصلا ربطی به 
من و ایده های ما ندارد، در راه خدمتمان ملاحظه ای غیر از 

قانون و جمهوری اسلامی و منافع مردم نداریم.

استاندار کرمان:

صحبت ما با سیاسیون درباره انتقال آب هلیل رود کذب است

 

آرزو توکلی سرویس استان ها // فرمانده 
انتظامی استان کرمان با بیان اینکه کرمان 
جزو سه استان برتر کشــور در مقابله با 
کشفیات  ریالی  ارزش  گفت:  است،  قاچاق 
قاچاق در ســال جاری 1۶۷ میلیارد تومان 
بوده و نسبت به سال قبل 51 درصد افزایش 

یافته است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ سردارعبدالرضا ناظری 
در جلسه کمیسیون هماهنگی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز اســتان کرمان اظهار کرد: مسئولان 
کشــوری باید به صورت ویژه به استان کرمان 
در بحث قاچاق توجه کنند و باید ســهم استان 
در این زمینه پرداخت شــود.وی افزود: حجم و 
تنوع قاچاق در استان بسیار بالاست و با توجه 
به جغرافیا و گستردگی استان کرمان، همجواری 
با دو اســتان مرزی و ... نیازمند توجه ویژه در 

بحث قاچاق هستیم تا با استفاده از تمام ظرفیت 
ها تحول و جهش خوبــی در این حوزه ایجاد 
کنیم.ناظری با اشاره به قاچاق سوخت تاکید کرد: 
ســاماندهی توزیع سوخت باید در سطح استان 
صورت بگیرد تا جلوی نشــت سوخت گرفته 
شود و تجهیز گلوگاه های استان به سیستم کنترل 
و دوربین های تطبیــق پلاک خودرو با بارنامه 
لازم است که اکنون در برخی از استان ها انجام 
می شود و در صورت نصب چنین دوربین هایی 
خیلی راحت می توانیم تانکرهای حامل سوخت 
را کنتــرل کنیم زیرا اکنون با بارنامه های جعلی 

قاچاق سوخت می کنند.
وی با اشاره به لزوم رفع موانع قانونی در مقابله 
با قاچاق ســوخت بیان کرد: باید کامیون ها و 
تانکرهایی که دنبال قاچاق هســتند، مصادره 
و یا توقیف شش ماهه بشــود زیرا از ظرفیت 

های نظام برخوردار می شــوند و در امر قاچاق 
سوءاستفاده می کنند یک دستگاه تانکر حمل گاز 
با شلیک همکاران ما متوقف شده که ۴۵ هزار 
لیتر سوخت قاچاق داشته است.فرمانده انتظامی 
استان کرمان با اشاره به ضرورت برخورد سازمان 
ها و استفاده از ابزار سازمانی در مقابله با قاچاق 
سوخت گفت: طرحی در زمینه باک های اضافی 
خودروها داریم.وی در ادامه با اشاره به اینکه در 
زمینه قاچاق دام باید سازمان های نظارتی وظیفه 
خود را به خوبی انجام بدهند، افزود: کشتارگاه ها 
نقطه دیگری است که نشتی دام را داریم و باید در 
این زمینه نظارت بیشتری صورت بگیرد.ناظری 
تصریح کرد: کرمان جزو سه استان برتر کشور در 
حوزه مقابله با قاچاق کالا، ارز و سوخت است و 
در هشت ماه گذشته امسال بیش از ۶۸۶7 راس 
دام قاچاق و بیش از ۳۳۸ تن شیرخشک قاچاق 

کشف شده اســت.وی با اشاره به اینکه بیش از 
2 میلیون و ۵۶۳ هزار لیتر ســوخت از ابتدای 
امسال تاکنون در استان کرمان کشف شده، بیان 
کرد: 12۰ باند در این حوزه منهدم شده و توقیف 
2۰ دستگاه کامیون نفتکش را داشته ایم.فرمانده 
انتظامی اســتان کرمان اظهار کرد: ارزش ریالی 
کشفیات قاچاق در ســال جاری 1۶7 میلیارد 
تومان بوده و نســبت به ســال قبل ۵1 درصد 
افزایش یافته است.وی افزود: ۴9 پرونده با ارزش 
بیش از ۵ میلیارد ریال و 229 پرونده بالای 1۰۰ 

میلیون تومان تشکیل شده است.
ناظری تصریح کرد: نبود شعب اداره تعزیرات در 
شهرستان ها مشکلات زیادی را به دنبال دارد و 
در بحث انبار نگهداری کالاهای قاچاق و هزینه 
کرایه حمل کالاهای مکشــوفه به مرکز استان 

مشکل داریم.

فرمانده انتظامی کرمان اعلام کرد
کرمان جزو سه استان برتر کشور در مقابله با قاچاق کالا، ارز و سوخت

اختصاص ۷00 تبلت 
به دانش آموزان استثنایی خوزستان 

ســرویس ســیلاوی   حســن 
 اســتان ها // رئیــس آموزش و 
از  خوزستان  اســتثنایی  پرورش 
اختصاص ۷۰۰ تبلت به دانش آموزان 
نیازمند خبر داد و گفت: پیش بینی 
تبلت،  تعداد  این  با خرید  می شود 
عمده نیاز دانش آموزان خوزستانی 

برطرف شود.
به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ علی 
ممبینــی اظهــار کرد: بر اســاس 
هماهنگی که میان استاندار و رئیس 
سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
کشــور صورت گرفته، مقرر شد که 
برای  دانش آموزی  تبلت  7۰۰ عدد 

دانش آموزان خوزستانی تهیه شود.

وی در خصوص نحوه تامین اعتبار 
این تبلت ها     گفت: ۵۰ درصد هزینه 
تأمین تبلت ها بــر عهده آموزش و 
پرورش استثنایی کشور و مابقی بر 

عهده استانداری خوزستان است.
استثنایی  پرورش  رئیس آموزش و 
خوزستان با اشاره به اینکه تامین این 
تبلت ها مشکل عمده دانش آموزان 
را حل می کند ، بیــان کرد: با توجه 
به اینکه بــا کمک خیرین و معلمان 
حدود 1۰۰ تبلت برای دانش آموزان 
نیازمند تهیه شــده بــود، پیش بینی 
می شــود با خرید این 7۰۰ تبلت، 
خوزستانی  دانش آموزان  نیاز  عمده 

برطرف شود.

zinab.sh@gmail.com
زینب شهید زاده/ دریا

پس از ده ماه که از شــیوع کرونا می گذرد و 
کرونا تمامی مراسم های جشن، عزاداری و ... از 
قبیل ایام نوروز تا عید فطر، عید سعید قربان و 
روزها و شب های محرم تا قدر رمضان همگی 
را تحت تاثیر قرار داده است با به پایان رسیدن 
فصل پاییز سال ۹۹ آخرین شب یلدای قرن را 
در پیش داریم نزدیک به چند هزار سال است که 
آخرین شب پاییز یعنی شب یلدا که تاریک ترین 
و درازترین شب سال است توسط ایرانیان جشن 
گرفته می شود و آیین ها و رسومات مختلفی 
در این شــب به یاد ماندنی در کنار هم سپری 
می کنند ، شب زیبایی که در شهرهای مختلف 
ایران آداب و رســومی دارد. یکی از مهم ترین 
شب های ایران باستان شب یلدا می باشد که از 
دیرباز تا به امروز مورد توجه و اهمیت ایرانیان 
واقع شده است جشن ها و شب نشینی هایی که 
در این شب توسط مردم در اقصی نقاط کشور 
برگزار می شود یک ســنت دیرینه محسوب 
می شــود که تا امروز نیز نه تنها از ارزش آن 
چیزی کم نشده است بلکه جایگاه بسیار ویژه 
ای در نزد ایرانیان پیدا کرده است. اما امسال این 
مراسم با شــکوه در حالی یرگزار می شود که 
شیوع ویروس کرونا و خطرهای جدی در پی 
افزایش آمار ابتلا به بیماری کووید ۱۹ نیاز است 

که با پرهیز از دورهمی و انتقال ویروس کرونا 
به یاد هم باشیم و برای حفظ سلامتی یکدیگر 
بکوشــیم. یکی از عوامل شیوع ویروس کرونا 
که از آن نام برده شــده، انتقال بیماری از طریق 
تجمعات و دورهمی های خانوادگی بوده است 
اهمیت این مراقبت زمانی دوچندان می شود که با 
 توجه به محدودیت های کرونایی آمار مبتلایان 
و فوتی ها ناشی از این بیماری روند کاهشی را 
در پیش گرفته است. استان ما هرمزگان در حال 
حاضر در وضعیت نارنجی از شیوع کرونا قرار 
دارد اما اگر تردد ها و دورهمی های خانوادگی 
در این شب برقرار باشد ممکن است  وضعیت 
استان از نارنجی به قرمز تغییر کند. و حتی ممکن 
است از قرمز نیز فراتر برود. افراد باید این مسئله 
را درک کنند که چند ساعت دور هم بودن ارزش 
مبتلا شــدن به کرونا را ندارد. پس از دو هفته 
تعطیلی برخی مشاغل و ایجاد محدودیت ها باز 
هم شاهد از دست دادن هم وطنانمان هستیم این 
نشانه های این است که کرونا همچنان در کمین 
است خانواده ها معمولا این شب در کنار پدر 
بزرگ ، مادر بزرگ ها و بزرگتر ها سپری می 
کنند نباید فراموش کنیم که ویروس کرونا بیشتر 
در کمین این افراد است و با یک سهل انگاری و 
دورهمی چند ساعته ممکن است آنها را از دست 
بدهیم شب چله و یلدا امسال را به احترام تمامی 
زحماتی که کادر درمان برایمان می کشند و برای 

سلامتی خود و خانواده در خانه میمانیم.

یلدایی متفاوت
یادداشت

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان در نظر دارد اجرای پروژه ذیل را بر اساس قانون برگزاری مناقصات مصوب مجلس 
شورای اسلامی و به استناد آیین نامه راه اندازی و فعالیت سامانه تدارکات دولت، مصوب هیات محترم وزیران از طریق 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

زمانبندی مناقصه :
 از کلیه مناقصه گراني که واجد شرایط فوق مي باشند دعوت مي گردد نسبت به تهیه اسناد و شرکت در مناقصه، 
در موعد مقرر به شرح ذیل اقدام نمایند.الف- تهیه اسناد مناقصه : از تاریخ ۱۳99/09/۲5 لغایت ۱۳99/09/۲9 

تا ساعت ۱9:00
ب- بارگذاري اسناد مناقصه از طریق سامانه ستاد : حداکثر تا ساعت ۱4:00روز چهارشنبه تاریخ ۱۳99/۱0/۱0  

* ارســال پاکت الف بصورت حضوري )مهر و لاک شده ( روز چهار شنبه تاریخ  99/۱0/۱0 تا ساعت ۱4:00مي 
باشد.

پ- بازگشایي پاکات )الف و ب و ج( در ردیف ۱ و۲ : روز پنج شنبه تاریخ 99/۱0/۱۱ به ترتیب ردیف هاي جدول 
فوق  راس ساعت 09:00 و ۱0:00

ث- محل خرید و بازگشایی پاکات مناقصه : کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران 
و بازگشایی پاکات از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir انجام خواهد شد 
و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .ج- پاکت  الف : پاکت )الف( هم در سامانه ستاد بارگذاری و هم 
بصورت حضوری )مهر و لاک شده(تحویل دستگاه مناقصه گزار  به آدرس بندرعباس – سه راهی فرودگاه- بلوار علی ابن 
ابیطالب-روبروی هنرستان شهید رجایی- دبیر خانه شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان – تلفن: 0۷6-۳۳665۳5۱ 
گردد.د- نوع تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار پیمانکاري: بصورت ضمانتنامه معتبر بانکي یا فیش واریزی شناسه 
پرداخت ۳4۷056۷6۲۲5۷۱۳08۱4۱۱۱4۳9۷88888  و شماره شبا IR 080۱0000400۱56۷040۱85۱۷ نزد 

بانک مرکزي ، بنام تمرکز درآمد شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان.
                  WWW. hormozgan.isipo..ir :سایت  شرکت
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گروه گزارش //  هــر چه در زمینه خورهای 
بندرعباس نوشته شــود و گفته شود بازهم 

کم است.
 هر چند مدت یک بار جلسات متعددی در زمینه 
خورها و مشکل فاضلاب های رها شده در آن، 
گرفته می شود اما بعد از مدتی به فراموشی سپرده 
می شود .هر چند مدت یک بار هنرمندان و فعالان 
 اجتماعی هرمــزگان حتی بعضی از مســئولین 
پست هایی در فضای مجازی در این خصوص و 
تهدید محیط زیست و دریا ، منتشر می کنند اما بعد 
از مدتی به فراموشی سپرده می شود.در اصطلاح 
خور به معنی پیشروی آب دریا به پهنه خشکی که 
معمولاً به صورت یک بستر رودخانه ای خشک 
باقی می ماند و همچنین محل ورود روان آب ها 
به دریا است.شهر بندرعباس ۵ خور دارد که طول 
بلندترین آن 1۴ کیلومتر است. این خور ها در همه 
مناطق شهر پراکنده اند. زمانی خورها مکان اصلی 
تخم گذاری و تکثیر آبزیان بوده اند که سرازیری 
فاضلاب به درون خورها باعث شده تا این مکان 
تخم گذاری از بین برود.فاضلاب شهر بندرعباس 
سالهاست در دریا و خورها رها می شود ، اما چند 
سال است که بوی ناشــی از آن نه تنها ساکنین 
اطراف خورها ، بلکه تمام شهر را فرا گرفته است. 
ساکنین اطراف خورها می گویند: حتی نمی توانند 
به راحتی نفس بکشند یا پنجره خانه ها را باز کنند. 
خورهای شهر بندرعباس روزگاری قرار بود که به 
یکی از جاذبه های گردشگری برای قایق سواری 
 تبدیــل شــوند ، اکنون بــه محــل ورود گند
 آب هــا و تکثیــر انــواع میکــروب هــا و 
 آلودگی ها تبدیل شــده اند. بخشــی از  وجود 
پساب ها ناشی از کوتاهی دستگاه های اجرایی در 
تکمیل تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس است.در 
ساعتی از شبانه روز دریچه های این تصفیه خانه 
باز و پساب در خورها رها می شوند که گاه ارتفاع 
آن به بیش از یک متر می رســد.این پساب خام 
پس از تصفیه مقدماتی فــوق العاده میکروبی و 
آلوده است و به گفته کارشناسان مهمترین تهدید 
بهداشــتی شهر بندرعباس به حســاب می آید. 
شرایط میکروبی این پساب ۳ برابر بالاتر از حد 
استاندارد اســت.همین حد از آلودگی به صورت 
کاملاً  مستقیم به دریا سرازیر می شود. دریا کاملًا 
آلوده و تهدید هم برای ساکنین، هم آبزیان به شمار 
می آید. خورهای شهر بندرعباس علاوه بر مکانی 
برای رشد انوع میکروب ها و آلودگی ها به مکانی 
برای زندگی انواع حشــرات و حیوانات موذی 
تبدیل شده است. این خورها محل اسکان و حتی 
استحمام معتادان شده است.  بعد از مصرف مواد 
وسایل تزریق  خود را در خورها رها می کنند که 
مستقیم به دریا وارد می شــود. اما در این میان 
مسئولیت این خورها با چه ارگانی است؟ چرا تا 
به حــال فکری اساســی برای خورها نشــده 

است؟شهر بندرعباس شهری اقتصادی ، ساحلی 
است و از طرفی چهارراه و شاهراه تجاری کشور 
به حســاب می آید . اما برای همچنین شــهری، 
گذاشــتن یک سرپوس و ساماندهی تصفیه خانه 
وخورهای آن کار دشــواری است؟بوی تعفن که 
تمام شهر را گرفته است نمی توان آن را از بین برد؟ 
یکی از ارگان های مربوط به امور خورها و حتی 
لایروبی و ساماندهی خورها شهرداری است. در 
خصوص خورها و فاضلاب های رها شــده و 
ســاماندهی  خورهای بندرعباس با اســماعیل 
موحدی نژاد معاون خدمات شــهری شهرداری 
بندرعباس گفتگو کردیم .موحدی نژاد در زمینه 
معضل خورها گفت: در بحث خورها ،موضوعات 
مختلف در دوره های مختلف مطرح شد که بتوانیم 
ایــن معضل را حل کنیم. ۴۳ درصد بافت شــهر 
بندرعباس بافت فرسوده است. بیشترین مشکل در 
بحــث خورها ، خورهایی که محل گذر آن ها از 
بافت فرسوده است.در شهر بندرعباس و در زمینه 
خورها در منطقه ۳، گروه کاری تشکیل شده است 
 با ســراکیپ برای لایروبی و پاکسازی خورها.
می توانیم بگوییم که خورهایی که درمنطقه ۳ قرار 
گرفته اند وضعیت خوبی دارند.اما در منطقه یک و 
دو شــهر بندرعبــاس در قــرارداد جدید که با 
پیمانکاران وارد فعالیت شده ایم ، پیش بینی شده 
اســت که تعدادی کارگر مخصــوص خور برای 
پاکســازی و تنضیف به صورت مستمر و روزانه 
فعالیت داشته باشــند. موحدی نژاد در ادامه بیان 
کرد: ما بیشترین مشکل در زمینه خورها ، با خور 
گور سوزان داریم. این خور که از بالاترین نقطه و 
شمال شهر و از تصفیه خانه شهر شروع می شود و 
تا دریا ادامه دارد.در مقاطعی از شبانه روز پساب 
فاضلاب از تصفیه خانه به خور رها می شود . این 
امر باعث پخش شدن بوی تعفن در شهر می شود.
امــا بایداین نکته را ذکر کنیم که این ها فاضلاب 
نیستند  بلکه پساب فاضلاب است.  با ورود پساب 
درون خور و به دلیل  اینکه حجم آب درون خور 
بالا می آید، در واقع  لایروبی و پاکسازی هم به 
سختی  انجام می شــود.معاون خدمات شهری ، 
شــهرداری بندرعباس افزود: هر چه حجم آب  
درون خورها بالا باشــد . هم لایروبی سخت می 
شــود و اینکه نظافت و پاکسازی خور ماندگار 
 نیســت و در زمانی کوتاه به حالت نامطلوب بر 
می گردد.لایروبی خورها به صورت مســتمر در 
دستور کار شــهرداری  است.هر ساله در بودجه 
شــهرداری رقم قابل توجه ای بــرا ی لایروبی 
خورها در نظر گرفته می شود.وی در ادامه افزود: 
مســئله مهم و اساسی که در بحث خورها وجود 
دارد ، همانطور که قبلا اشــاره کرده ایم در زمینه  
بافت فرســوده شــهر اســت. عدم انجام شبکه 
فاضلاب شهری و آب های سطحی یا آب های 
روشــویی خانه ها که هدایت می شود به داخل 
خورها و مشــکلات زیادی را بوجود می آورد. 
مســئله دیگر عدم همکاری و همیاری ساکنین 

اطراف خور است. در سال گذشته و ابتدای امسال 
خور گورســوزان از ابتدای میدان امام علی)ع( 
کاملًا پاکسازی شده است.در این زمینه و در این 
محلات مخازن زباله تهیه و جانمایی شــد . اما 
متاسفانه تعدادی از ساکنین حاشیه خورها باز هم 
اقدام به ریختن زباله به درون خور می کنند.از تمام 
شهروندان بندرعباس به خصوص خانوارهای که 
اطراف خورها زندگی می کنند خواهش  می کنیم، 
به لحاظ وضعیت بهداشــت و محیط زیســت و 
سلامت خود شــهروندان به جد از ریختن زباله 
درون خورها  خودداری کنند.چرا که جمع آوری 
زباله های درون خورها به سختی انجام می شود.

موحدی نــژاد در خصوص خور نایبند که مدتی 
قرار بر این بود که به مکانی تفریحی تبدیل شود اما 
پروژه رها شده است گفت:  طرحی که  برای خور 
نایبند پیش بینی شده بود به نتیجه نرسیده است . 
قرار بر این بــود که با پمپاژ آب از دریا به درون 
خور محلی برای ورزش های ساحلی ایجاد شود.

پروژه تا حدودی انجام شده اما به سرانجام نرسیده 
است. در این خصوص و اطلاعات بیشتر باید با 
معاون عمرانی شــهرداری بندرعباس به گفتگو 
بپردازیم.وی در ادامه در خصوص معتادان که در 
خورها زندگی می کنند افزود: در بحث معتادین که  
یکی از مشکلات اساسی است ، شهرداری اقدام به 
جمع آوری آنان می کرد  . اما متاســفانه اززمان 
ورود کرونا باعث شد که مصوبه هایی که ستاد ملی 
مبارزه با کرونا صادر کرد. مشکلاتی در بحث جمع 

آوری معتادین و محدودیت ها مطرح شــود.اما 
جلســاتی برگزار شــده است که شــهرداری با 
 همــکاری و هماهنگــی بهزیســتی مکلف به 
جمع آوری معتادان است و این امر در حال انجام 
است.در ادامه وی عنوان کرد: اگر پساب فاضلاب 
با استاندارهای لازم تصفیه شود می توانیم برای 
آبیاری فضای سبز از آن استفاده کنیم.اما باید این 
نکتــه را یادآوری کنم که در زمینه خورها متولی 
فقط شــهرداری نیســت . اداره آب و فاضلاب 
شهری، اداره آب منطقه ای و شهرداری باهم باید 
تفاهم نامه ای را داشته باشند در خصوص تخلیه 
پســاب فاضلاب به دریا و اقدام مســیری انجام 
دهند.متولی بعضی از خورها آب منطقه ای است 
در مقاطعی تفاهم هایی صورت گرفته اســت .   
خور نایبند در اختیار شــهرداری قــرار گیرد، 
زیباسازی وموضوعات  این چنینی با شهرداری 
باشــد .یک یا دو خور در اختیار آب منطقه ای 
است. اما  خور سنگ کن موضعی که بین شهرداری 
و آب منطقه ای است.موحدی نژاد در خصوص 
خور سنگ کن گفت: بیشترین آسیب و چالشی که 
ما در زمان بارندگی ها احساس می کردیم  خور 
سنگ کن بود.تمام شــهر بندرعباس یک اکیپ 
مدیریت بحران داشــت و پیشگیری های لازم را 
انجــام می داد.اما خور ســنگ کــن هم گروه 
مخصوص با امکانات و تجهیزات لازم جداگانه، 
پیشگیری ها را انجام می داد و آماده باش بود.باید 
عنوان کنم که کارهای خوبی هم پارسال و امسال 

در زمینه خورها انجام شده است. اگر دقیقا خور 
ســنگ کن  را از بلوار امام به سمت دریا بازدید 
کنیم، حالت مارپیچ اســت. بحث بر این است که 
مارپیچ بودن خور به دریا را رفع کنیم و به صورت 
مستقیم به دریا منتقل شود. اما مشکلی که وجود 
دارد این است که اگر خور را مستقیم به دریا وصل 
کنیم خانه های ساکنین در مسیر قرار دارد و باید  
اول خانه ها تملک شــود و بــرای آن خانوارها  
فکری اندیشــیده شود که آن ها  را جای دیگری 
خانه در اختیارشان قرار بگیرد و بعد از آن مشکل 
خور را حل کنیم و این امر زمان بر است و یکی 
دیگر از مشکلات خور سنگ کن و مارپیچی بودن 
آن است که آب  ازمسیر  خور سر ریز می شود  و 
به سمت خانه های مردم می رود.در ادامه معاون 
خدمات شهری شــهرداری بندرعباس بیان کرد: 
لایروبی خورهای شــهر بندرعباس  به صورت 
مستمر هر دوماه یک بار انجام می شود اما بر اسا 
 س ضــرورت گاهــی ماهی دو بار هــم انجام 
می شود. اگر ساکنین اطراف خور همکاری لازم 
را داشته باشــند و زباله های خود را درون خور 
نریزند لایروبی خورها سریع تر انجام  می شود.

همچنیــن باید این نکته را بگوییــم که در خور 
گورسوزان در مقاطعی از شبانه روز پساب تصفیه 
خانه رها می شود. و این رها شدن پساب باعث 
می شود که کار برای لایروبی سخت شود  تعداد 
دفعات لایروبی هم زیاد می شود. موحدی نژاد در 
خصوص برنامه های شهرداری در زمینه خورها 

 گفت: یکی از برنامه هایی که شــهرداری دنبال 
می کند کف سابی خورها است. میدان امام علی در 
بولوار خلیج فارس به سمت دوراهی ایسینی کف 
سابی شده است. آب در واقع به صورت شیب دار 
هدایت شده وسط خور . دقیقا از دوراهی ایسینی 
به محله شهناز و تا هتل هرمز هم به لحاظ اینکه 
 آب های ســطحی که از بافت فرســوده هدایت 
می شود به سمت خور و هم مقطعی که آب رها 
می شود. میزان حجم آب بالا است امکان بهسازی 
و کفسابی و بازسازی کار را سخت می کند. اگر 
این کار عملی شود بیشــترین مشکل حل شده 
است.از میدان امام علی )ع( بالاترین نقطه ورودی 
محلات شهر تا سربالایی کمربندی، خورکف سابی 
 شده اســت . ولی حجم زیادی زباله مردم واریز 
می کنند بــه خور، عملا باید روزانه تعداد زیادی 
 کارگــر بگذاریــم از درون خــور زبالــه ها را 
جمع آوری کنند. در مقطعی کناره خور برای هر  
کوچه مخزن زباله  هم جانمایی کردیم اما بی فایده 
بود.ما سعی کرده ایم در زمینه فرهنگ سازی هم 
 ورود کنیــم.در  هر منطقــه  ۶ آموزش یار خانم 
پیش بینی شده است. جاهایی که مسائلی بوجود 
می آید مانند همین خور گورســوزان   به درب 
 خانه ها مراجعــه می کنند  و توضیحات لازم را 
می دهند مباحث حوزه فرهنگ شهروندی انجام 
می شود و مسائلی مانند اینکه  زباله ها  در خور 
نگذارند ،سر وقت بگذارند، حتی برای شهروندان 
همراه هم بسته تشویقی پیش بینی شده است .وی 
در ادامه در خصو ص گلایه و شکایات مردم در 
خصوص زباله های رها شده در شهر عنوان کرد: 
گلایه های مــردم در خصوص زباله و تنظیف به 
حق و به جا است .باید عنوان شود که از آنجایی 
که تغییرات ساختاری در مناطق شهری بندرعباس 
بوجود آمده است و از سه منطقه به ۴ منطقه تبدیل 
شده ایم و از آنجایی که پیمانکار تنظیف منطقه 1 
شــهر بندرعباس کار را در آبان ماه  رها کرده ، 
 مشــکلات متعددی بوجود آمده اســت.که این 
جابه جایی درون سازمانی و رها کردن پیمانکار 
تاثیر مســتقیمی بر جمع آوری زباله کل شــهر 
بندرعباس گذاشته اســت. رها کردن پیمانکار و 
تقسیم شدن ســه منطقه به چهار منطقه در شهر 
بندرعباس ،باعث بوجود آمدن مشکلاتی در زمینه 
جمع آوری زباله شــده است که در حال رفع این 
مشکل هستیم یکی از بزرگترین مشکلی که بوجود 
آمده است کمبود ماشین آلات حمل زباله است.

اگــر در هر منطقه یک قرار داد داشــته باشــیم 
مشکلاتی که مردم الان مشاهده می کنند کاهش 
پیدا می کند . در قــرار داد های جدید در زمینه 
تنظیف  کار خوبی که انجام شده است، این که پیش 
بینی جمع آوری سگ ها هم  در نظر گرفته شود. 
هر پیمانکار موظف است در هر منطقه  1۰سگ 
جمع آوری کند ، در هر روز ۴ منطقه ۴۰ ســگ 
باید جمع آوری شود که در ماه حدود ۴۰۰ سگ 

در سطح شهر بندرعباس جمع آوری می شود.

) نوبت دوم (اصلاحیه آگهی تجدید مزایده شهرداری جناح                                               

شهرداری جناح در نظر دارد به استناد مجوز شورای محترم اسلامی شهر جناح به شماره ۱0۱ مورخ 99/4/۲5 نسبت به فروش 
9 قطعه اراضی تفکیکی در مالکیت خود بصورت تجدید مزایده و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir اقدام نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت اســناد مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( اقدام نموده و جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های ۲-0۷644۳4406۱ تماس حاصل نمایند .
مهلت دریافت اسناد از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( : از تاریخ 99/09/۱8 ساعت ۱0 صبح تا تاریخ  
99/۱0/8 ســاعت ۱4 ظهر . آخرین مهلت ارسال و بارگزاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( : تاریخ 

99/۱0/8 ساعت ۱9 . قرائت پیشنهادات : تاریخ 99/10/9 ساعت 9 صبح .
شماره مزایده در سامانه تدارکات الکرونیکی دولت)ستاد( :  2099092396000003

سایر شرایط: 
1- مبلغ تضمین شرکت در مزایده به یکی از صورتهای واریز نقدی به شماره حساب ۲۱48559۳۲ نزد بانک کشاورزی بنام 
ســپرده شهرداری جناح یا ضمانت نامه بانکی معتبر قابل قبول می باشــد. 2- برندگان اول، دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر 
به انعقاد قرارداد نشــوند سپرده آن ها به ترتیب به نفع شــهرداری ضبط خواهد شد. 3 - شهرداری جناح در رد یا قبول کلیه 

پیشنهادات مختار است. 4- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده و ناقص ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
5- هزینه چاپ آگهی ، قیمت گذاری کارشناسی و نقل و انتقال سند به عهده برنده مزایده می باشد .

 6- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مزایده  ذکر گردیده است.
شهرداری جناح

ردیف
1
2
3
4
5
6
7
8
9

موقعیت
بلوار امام خمینی )ره( – خیابان بهشت غربی 
بلوار امام خمینی )ره( – خیابان شهدای گمنام
بلوار امام خمینی )ره( – خیابان شهدای گمنام

بلوار امام خمینی )ره( – خیابان دیدار
شهرك پرگان - خیابان پرگان
شهرك پرگان - خیابان پرگان
شهرك پرگان - خیابان پرگان
شهرك پرگان - خیابان پرگان
شهرك پرگان - خیابان پرگان

شماره قطعه
106

365.1
365.2
958
135
137
141
142
143

كاربری
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی
مسكونی

مساحت )متر مربع(
500
300
300
413
349
347
342
350
339

قیمت كل )ریال(
3.500.000.000
2.224.800.000
2.210.400.000
5.921.400.000
2.792.000.000
2.776.000.000
2.804.400.000
2.800.000.000
2.779.800.000

مبلغ تضمین شركت در 
مزایده )ریال(

175.000.000
111.240.000
110.520.000
296.070.000
139.600.000
138.800.000
140.220.000
140.000.000
138.990.000

آگهی برگزاری فراخوان عمومی مناقصه عمومی ) ارزیابی کیفی و فنی(
فراخوان شماره : 2099092421000048

شــرکت گاز استان هرمزگان در نظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای تجدید انجام امور 
خدماتی واحد HSE را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به پیمانکار واجد شرایط به شرح  ذیل واگذار نماید : 

HSE 1. موضوع مناقصه : انجام امور خدماتی واحد
2. مدت قرارداد : ۳65 روز  تقویمی

3. اطلاعات تماس دســتگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اســناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : 
بندرعباس- بلوار گاز- شهرک فجر – شرکت گاز استان هرمزگان - دفتر امور قراردادها - تلفن 0۷6۳۲۱9۷۲۳6 

4. مهلت زمانی دریافت اسناد فراخوان : ۷ روز پس از تاریخ انتشار نوبت دوم آگهی
5. مهلت زمانی ارسال پاسخ فراخوان : ۱4 روز پس از اتمام مهلت دریافت اسناد

6.  به این مناقصه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
7. به منظور ارزیابی مالی پیشنهادات از دستورالعمل تعیین دامنه قیمت های متناسب پیشنهادی وزارت نفت  استفاده می گردد.

8. حداقل رتبه قابل قبول جهت شرکت در مناقصه : رتبه خدمات عمومی یا رتبه تعمیر و نگهداری و ارائه گواهینامه صلاحیت ایمنی 
از اداره کار، رفاه و امور اجتماعی.  

ضمناً کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در فراخوان 

محقق سازند. 

شماره مجوز: 1399.5234روابط عمومی شرکت گاز استان هرمزگان نوبت اول: 1399.09.20
نوبت دوم: 1399.09.25

شرکت ملی گاز ایران
شرکت گاز استان هرمزگان

)سهامی خاص(

نوبت دوم

از شروع ســال 99 تا امروز سال پرچالشی بوده که به 
دلیل کرونا که بســیاری را از کار بیکار کرد و تورم و 
گرانی ها وضعیت معیشتی مردم را با مشکلات اقتصادی 
و اجتماعی بســیاری گره زده است. این روزها از هر 
کوچه و خیابانی کــه بگذری وضعیت بازار و گرانی ها 
پای ثابت گفت وگوی مردم شده است.گرچه این مسائل 
برای مردم تازگی نداشــته و از چند ســال گذشته به 
این سو، دشــواری های تأمین معاش مردم که ناشی از 
وضعیت نامتوازن اقتصادی اســت، مهم ترین دغدغه ی 
جامعه ی ایرانی را شــکل داده اســت. شرایط حاضر 
برای دلالان، صاحبان ســرمایه و همچنین سوداگران 
و تروریســت های اقتصادی چنــدان تفاوتی ندارد و 
این اقشــار و خانواده های کم درآمد هستند که هر چه 
می گذرد بیشتر آسیب دیده می شــوند. گرانی بی امان 
کالاهای مصرفی از دو سال پیش و به خصوص از سال 
99 با آمدن کرونا به اوج خود رســیده بطوریکه قیمت 
کالاهای اساسی و مواد غذایی به صورت ساعتی افزایش 
می یابد و تأثیرات منفی در زندگی مردم می گذارد.حال 
این روزها در خیابان و بازار و در دورهمی های ساده 
بحث گرانی صدای مردم را درآورده و مســئولان نیز 

جامعه را در گــرداب گرانی و تورم و مشــکلات به 
حال خود رها کرده انــد که اگر فکری نکنند با تورم و 
افزایش قیمت کالاها شــکاف طبقاتی نیز بیش ازپیش 
 خواهد شد و به وضوح مردم فقیر ما فقیرتر خواهند شد. 
مدت هاســت که خیلی از اقلام و مواد غذایی از لیست 
خرید مردم کم یا به طور کل حذف شده است. مثلًا اگر 
تا یک سال پیش ماهی دو بار گوشت و مرغ می خریدند 

حالا دو ماهی یک بار می خرند.
  بااینکه مســئولان ادعا دارند بر قیمت کالاها در بازار 
نظارت می شــود اما به نظر می رسد تولیدکننده فرایند 
قیمت گــذاری را خود به دســت گرفتــه و با افزایش 
قیمت ها، توان و مقاومت اقشار متوسط و ضعیف جامعه 
را هدف گرفته و ســفره آنــان را کوچک و کوچک تر 

کرده است.
   هرچند در این میان مردم همچنان به بازگشت ثبات 
به بازار امیدوار هستند و انتظار دارند مسئولان بتوانند 
با کنترل و نظارت بر قیمت ها و مقابله با گران فروشــی 
و قاچاق کالاها شرایط زندگی را بهبود ببخشند و امید 

دوباره را در دل مردم زنده کنند.
  الان دیگر گرانی فقط محدود به یک کالا نیســت و 

تمامی کالا هــا از کوچک و بــزرگ و در هر صنفی 
افزایش قیمت داشــته اند از میوه و مرکبات گرفته که 
به تازگی ســر و صدای زیادی نیز بلند کرده اســت تا 

ماشین و خانه و ...
   دیروز در تاکســی نشســته بودم، در مســیر از کنار 
 ماشــین های وانت که در حال فروختــن میوه با آن 
تابلوهای بزرگ که قیمت ها روی آن نوشــته شده بود  
گذشتیم. راننده با دیدن قیمت ها سری تکان داد و گفت: 
 اصلا انصاف ندارند! من خودم کشاورز هستم و پرتقال 
مــی کارم و آن ها را به قیمت ۳ هزار تومان گاها چانه 
بزنیم ۵ هــزار تومان می خرند و اینجــا همان را در 
وانت 1۰ هزارتومان می فروشــند!آن همه زحمت می 
 کشــیم ولی به زور به قیمت مناســب می توانیم آن را 
بفروشــیم ...این اصلا منصفانه نیست.واقعا راست می 
گفت اصلا منصفانه نیســت نه برای کشاورزان نه برای 

مردم ، چرا بر این امور نظارتی وجود ندارد؟
   چرا این موقعیت برای کشــاورزان فراهم نیســت تا 
میوه ها و محصولات خود را بدون واســطه به قیمت 
 مصوب بفروشــند و مردم هم آن ها را بدون واســطه 
ارزان تر خریداری کنند؟تا وقتی کشــاورز محصول را 
 به واسطه می فروشــد و واسطه به مردم اوضاع از این 
 بهتر نمی شــود بلکه واسطه های بیشــتری نیز اضافه 

می شوند.

یادداشت 

لمس گرانی ها  فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

موحدی نژاد در گفتگوی اختصاصی با روزنامه دریا  مطرح کرد

تصفیه خانه، سرمنشا بوی تعفن در بندرعباس

                   سعیده دبیری نژاد/ دریا
Dabiri_      @yahoo.com91


